
Novell 
ACTA NÚM. 20230000003 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL 
DIA 30  DE MARÇ DE 2023. 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l’Ajuntament de l’edifici Casa de la Vila 
del carrer Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda del dia 30 de març de 2023,  
es reuneixen, sota la presidència de l’alcaldessa, Sra. Laura Campos Ferrer, els 
membres de la Corporació que s'indiquen, a fi de celebrar sessió plenària de 
l'Ajuntament.  
 
Hi assisteixen: 
 
Nom       Càrrec Grup 
LAURA CAMPOS FERRER,  Alcaldessa ECPMIR qui presideix 
MARIA DEL MAR SEMPERE MARTINEZ Regidora ECPMIR 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ 
JOSÉ DOMÍNGUEZ MONTERO 

Regidor 
Regidora 
Regidor 

ECPMIR 
ECPMIR 
ECPMIR 

EVA MANZANO MORENO Regidora ECPMIR 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ 
ANDRÉS IRUELA ESCUDERO 
MARIA ADORACIÓN ALCALÁ PUERTA 

Regidor 
Regidor 
Regidora 

PSC-CP 
PSC-CP 
PSC-CP 

INÉS FERNÁNDEZ MOJEDA Regidora PSC-CP 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA Regidora PSC-CP 
JOSÉ MARIA PÉREZ ORTEGA 
JORDI SANCHEZ ESCRIGAS    

Regidor 
Regidor 

PSC-CP 
ERC-AM 

MARIA ROSA BORRÀS VENTURA Regidora ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIÉRREZ 
JAUME TEIXIDÓ PUJOL 

Regidor 
Regidor 

ERC-AM 
ERC-AM 

ANA ISABEL PELLICER MENDOZA 
JUAN ROMERO NOVO 

Regidora 
Regidor       

Cs 
Cs 

ANGELINA ESTHER DEL PINO GARCIA Regidora Cs 
 
Excusa l’assistència: 
 
SALVADOR SERRATOSA  CRUZADO 
 

Regidor ERC-AM 

 
Es troben presents: 
Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 
Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES  
 
1.1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 2023000002 DE 23 DE 
FEBRER DE 2023. 
 
S'aprova per unanimitat l’acta núm. 2023000002, corresponent a la sessió del Ple de 
l’Ajuntament celebrada el dia 26 de gener de 2023, per unanimitat, amb el vot a favor 
dels 19 membres assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 
 



 
1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DECRET NÚM. 374/2023, FINS EL DECRET NÚM. 787/2023, DE 17 DE MARÇ DE 
2023. 
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 
28 de novembre de 1986, hom dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del 
núm. 20230000374, de data 13 de febrer de 2023, fins el núm. 2023000787, de 17 de 
març de 2023. 
 
2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA 
 
2.1 APROVACIÓ D'EXPEDIENTS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT DINTRE DEL 
PRESSUPOST 2023. 
El Sr. Garrido, president de l’Àrea Econòmica, explica la proposta: Avui al ple portem 
tres modificacions de crèdit. Dos de projectes d’inversió i un de despesa corrent. Els 
dos de despesa d’inversió serien una de 42.615 euros, del que es realitza aquesta 
modificació de crèdit, per tal de dur a terme l’adequació del nou local on s’instal·larà la 
Veu, és a dir, l’OAIL, i l’altre despesa d’inversió seria una modificació de crèdit de 
48.400 euros per tal de dur a terme l’asfaltat de la nova zona d’aparcament que s’ha 
situat a la Valentine, degut a les obres de la Ribera.  
L’última modificació de crèdit és una modificació de crèdit de 5.597,19 euros, degut a 
que tenim una subvenció que rebem de la Generalitat i hem de crear una partida per 
tal de dotar de diners, per complementar aquesta subvenció de la Generalitat.  
 
La Sra. López, regidora del grup municipal PSC-CP, intervé: Nosaltres votarem les tres 
modificacions a favor, però sí que vull fer alguna apreciació respecte a alguna. En 
referència als equipaments del Cactus, ja que el projecte serà anul·lat, ens agradaria 
saber què passarà amb aquest espai per a la joventut.  
En referència a l’asfaltat de la Valentine, dir que ens hauria agradat que aquest asfaltat 
no hagués estat per a un pàrquing provisional, sinó per a un pàrquing definitiu, ja que 
en aquesta zona ens trobem amb la problemàtica que cada cop hi ha menys espai per 
aparcar i tenim la problemàtica que no hi ha pàrquings de lloguer i perdrem molts 
aparcaments. 
    
El Sr. Garrido respon: Pel que fa al tema del Cactus, ja ho vaig comentar a la Comissió 
Informativa, bàsicament es va presentar un projecte a la propietat del local, aquest 
projecte no encaixava i, per tant, aquesta decisió es va prendre a finals de l’any passat 
i ha quedat en standby fins poder redactar el que podem encabir en aquell espai, que 
s’adeqüi d’acord al propietari del local, ja que el projecte que es va presentar 
inicialment no estava dins del seu pensament, diguem-ho així.  
 
El Sr. Sánchez afegeix: Respecte a l’aparcament, és veritat que l’espai públic és limitat 
i hi ha problemes, però això no ens impedirà treballar per a la millora d’aquest espai 
públic i per millorar una avinguda, com l’Avinguda de la Ribera i convertir-la en un 
passeig. El pàrquing que es va habilitar té el mateix número de places que les que es 
perdran al final de l’actuació. És veritat que és un pàrquing provisional, i ja veurem fins 
quan dura aquesta provisionalitat, que se’n pot anar molt més enllà, perquè és un 
terreny qualificat d’equipaments, per a la possible ampliació de l’ Institut de la Ribera. 
El que fem és arreglar-lo perquè aquesta provisionalitat se’n pot anar molt més enllà.  
 
2.1.A Modificació de crèdit 17/2023/MC 
 



Vist l’informe del cap del servei de manteniment, espai públic i transició energètica 
emès en data 01 de març  de 2023, en el que es declara que el projecte “211136- 
Kactus equipament jove”, dotat pressupostàriament amb un crèdit de 42.615,00€ 
(quaranta-dos mil sis-cents quinze euros), finalment no serà executat. 
 
Atès que s’ha de fer una despesa necessària i inajornable per a poder adequar un 
local que habilitarà les noves oficines i espais del OAIL i de la insuficiència de crèdit de 
la partida de despesa del projecte d’inversions  “211105 PGI 2 - Millora en 
equipaments municipals”. 
 
Atès l’article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat 
pel RDL 2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril pel qual 
es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupost.  
 
Tenint en compte el que disposa la Base d’Execució 8a del Pressupost de l’any en 
curs. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 24 de març de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Tancar el projecte amb finançament afectat 211136 – Kactus equipament 
jove. 
 
SEGON. Aprovar l’expedient 17/20223-MC de modificació de crèdit per suplement 
finançat amb baixa de crèdits que s’estimen reduïbles sense pertorbació del respectiu 
servei: 
 
FINANÇAMENT: Baixa per anul·lació de crèdit 

Partida de despesa Descripció Import 
121/33410/64000/211136 Kactus equipament jove 42.615,00€ 
TOTAL  per anul·lacions de crèdit 42.615,00€ 

 
ALTA DE CRÈDITS per suplement 
Aplicació Descripció Import 
112/92000/62200/211105 PGI 2 -Millora equipaments Municipals 42.615,00€ 
TOTAL  pressupost despeses 42.615,00€ 

 
TERCER. Modificar l’Annex d’Inversions del pressupost de l’exercici 2023 del projecte 
211105 - PGI 2 - Millora en equipaments municipals quedant de la següent manera:  
 
Conceptes d’ingrés Descripció Import 

112/92000/76100/211105 Diputació PGI Linia 2 Equipaments 
municipals 330.000,00€ 

217/93100/87010 Romanent de tresoreria per despeses 
amb finançament afectat 

 92.255,29€ 

TOTAL ingressos 422.255,29€ 
   

 



Partida de despeses Import 
112/92000/62200/211105 Millora en equipaments municipals 422.255,29€ 
Total despeses 422.255,29€ 

 
QUART. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu 
electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les 
reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap 
reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat definitivament sense 
necessitat d’un nou acord. 
 
2.1.B Modificació de crèdit 21/2023/MC 
 
Vist l’informe emès en data 10 de març de 2023, signat per la cap del Servei de 
Desenvolupament Econòmic Local en que manifesta la necessitat de crear la partida 
226/43201/22609 que no està contemplada en el pressupost de l’exercici corrent. 
 
Atès que existeixen compromisos adquirits d’exercicis anteriors  i que es detallen a 
continuació: 
 

EXPEDIENT CREDITOR IMPORT (sense 
IVA) 

IMPORT (amb 
IVA) 

Exp. 02/2021-COSS 
TEATRALITZADES AGORA 4.627,00€ 5.598,67€ 

Exp.02/2020-CNSS 
DIFUSIÓ DEL 
PATRIMONI 

     AGORA 4.075,00€ 4.930,75€ 

Exp. 000019/2014-
SOCIAL 

XATIC- Xarxa de 
Turisme Industrial 
de Catalunya 

 1.000,00€ 

TOTAL (despeses compromeses any 2023) 11.529,42€ 
 
 
Dels quals s’han d’atendre les següents  obligacions de forma immediata: 

EXPEDIENT CREDITOR IMPORT (sense 
IVA) 

IMPORT (amb 
IVA) 

Exp.02/2020-CNSS 
DIFUSIÓ DEL 
PATRIMONI- Pròrroga  

AGORA 4.075,00€ 4.930,75€ 

Exp. 000019/2014-
SOCIAL 

XATIC- Xarxa de 
Turisme Industrial 
de Catalunya 

 666,44€ 

TOTAL  5.597,19€ 
 
Atès que aquesta partida no està contemplada en el pressupost d’aquest any i que la 
despesa no es pot demorar a exercicis posteriors i no existeix crèdit pressupostari a 
què pugui aplicar-se aquestes despeses. 
 
Atès que el finançament de la modificacions de crèdit d’aquest expedient prové de 
baixes d'altres partides pressupostàries de despeses i que aquestes  poden ser 
objecte de reducció sense pertorbació del corresponent servei. 
 
Atès l’article 177 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat 
pel RDL 2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril pel qual 



es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupost.  
 
Tenint en compte el que disposa la Base d’Execució 8a del Pressupost de l’any en 
curs. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 24 de març de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar  l’expedient 000021/2023-MC Modificació pressupostària per Crèdit 
extraordinari, segons el detall següent:  
 
FINANÇAMENT:   Baixes d'altres partides pressupostàries de despeses 
 

Aplicació Descripció Import 
225/43000/22699 Promoció del comerç 5.597,19€ 
TOTAL per baixes de crèdit 5.597,19€ 

 
ALTA DE CRÈDITS per crèdit extraordinari 
 
Aplicació Descripció Import 
226/43201/22609 

 
Informació i promoció turística 

 

5.597,19€ 
TOTAL  per alta de crèdits 5.597,19€ 

 
SEGON. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu 
electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les 
reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap 
reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat definitivament sense 
necessitat d’un nou acord. 
 
2.1.C Modificació de crèdit 23/2023/MC 
 
Vist l’informe emès per l’Àrea Territorial i signat pel cap del Servei de Projectes i Obres 
i per la coordinadora de l’ Àrea Econòmica en data 21 de març de 2023 en  el que 
manifesta  l’existència de crèdit no compromès als projectes “221204 - Projectes 
Pressupostos Participatius”  i “211106 - Construcció habitatges Joan Fuster”. 
 
Així mateix s’informa que les despeses del projecte “231103 Asfaltats” s’han vist 
incrementades donat que es vol dur a terme les feines descrites a la memòria valorada 
per l’asfaltat de l’aparcament provisional de l’antiga parcel·la de Valentine. 
 
Atès que les referides despeses  no poden demorar-se fins a l’exercici següent i per a 
les qual no existeix crèdit insuficient. 
 
Atès el que disposa la Base d’Execució 8a del Pressupost de l’any en curs . 
 
Atesos l’article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
aprovat pel RDL 2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril 



pel qual es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupost.  
 
Considerant que la font de fiançament del present expedient és la baixa de crèdit 
d’altres partides de despesa  sense que aquesta disminució suposi una pertorbació del 
corresponent servei. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 24 de març de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar l’expedient 23/2023-MC de modificació pressupostària per 
suplement de crèdit, segons el detall següent: 

FINANÇAMENT: Baixa  de crèdit d’una partida pressupostària de despesa  
 

Aplicació Descripció Import 
112/15220/68200/211106 Construcció habitatges Joan Fuster 3.400,00€ 
201/92014/63900/221204 Projectes pressupostos participatiu 45.000,00€ 
TOTAL per baixa de crèdits 48.400,00€ 

 
ALTA DE CRÈDITS 

 

Aplicació Descripció Import 
112/15322/61900/231103 Asfaltats 48.400,00€ 
TOTAL per altes de crèdits 48.400,00€ 

 
SEGON.- Modificar l’Annex d’Inversions del pressupost de l’exercici 2023 quedant de 
la següent manera: 
 231103 – Asfaltats  

Concepte d’ingrés Descripció Import 
217/15322/91300/231103 Operacions a llarg termini 145.000,00€ 
141/93300/60400/21106 Administrador de Infraestructuras 

Ferroviarias 
3.400,00€ 

TOTAL ingressos 148.400,00€ 
   

 
Partida de despeses Import 
112/15322/61900/231103 Asfaltats 148.400,00€ 
Total despeses 148.400,00€ 

 
221204 – Projectes pressupostos participatius què es declara pluriennal 

Exercici Concepte ingressos Import 
2022 217/01100/91300/221204 Operacions a llarg termini 240.000,00€ 
TOTAL ingressos 240.000,00€ 

 
Exercici Partida de despeses Import 
2023 112/23113/63200/221204 Reubicació DAPSI-CDIAP - 60.000,00€ 



P. participatius 
2023 112/23114/62200/221204 Campus 

DIVERSITY&INCLUSION  
Ptos. participatius 

60.000,00€ 

2023 112/34200/63200/221204 Remodelació instal·lacions 
atletisme Ptos. participatius 

60.000,00€ 

2023 112/34201/62200/221204 Skatepark Can n’Oller Ptos. 
participatius 

60.000,00€ 

TOTAL despeses 240.000,00€ 
 
211106 – Construcció habitatges Joan Fuster què es declara pluriennal 

Exercici Concepte ingressos Import 
2021 141/93300/60400/211106 Adif Camp de Futbol 61.003,62€ 
TOTAL ingressos 61.003,62€ 

 
Exercici Partida de despeses Import 
2021 112/15220/68200/211106 Construcció habitatges Joan 

Fuster 
42.551,52€ 

2023 112/15220/68200/211106 Construcció habitatges Joan 
Fuster 

8.000,00€ 

2024 112/34200/63200/221204 Construcció habitatges Joan 
Fuster 

10.452,10€ 

TOTAL despeses 61.003,62€ 
 
TERCER. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu 
electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les 
reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap 
reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat definitivament sense 
necessitat d’un nou acord. 
 

2.2 APROVACIÓ EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ DEL 
SERVEI DE GESTIÓ I EXECUCIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE LES ACTIVITATS 
FORMATIVES ORGANITZADES PER LA REGIDORIA DE CULTURA I PATRIMONI 
DE L’AJUNTAMENT DE MONTCADA I REIXAC; I CONVOCATÒRIA DE LA 
LICITACIÓ. 

El Sr. Garrido explica la proposta: Aquest expedient va en relació amb aquesta 
prestació pel servei de gestió i execució de la programació de les activitats que es 
realitzen des de la Regidoria de Cultura. Seria una durada de dos anys, més una 
pròrroga eventual d’un any, i una ampliació màxima del 20% del contracte, del qual el 
valor de la totalitat del contracte és de 554.857,32 euros.  
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000013, incoat per la regidora 
delegada de Cultura i Patrimoni, que té per objecte la prestació del servei de gestió i 
execució de la programació de les activitats formatives organitzades per la Regidoria 
de Cultura i Patrimoni de l’Ajuntament de Montcada i Reixac; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és ordinària, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 



 
Atès que el valor estimat del contracte és de 554.857,32 euros, considerant el 
pressupost al llarg dels dos anys de durada del contracte, més una pròrroga eventual 
d’un any i una ampliació eventual màxima del 20% del preu; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector 
públic; el Decret Llei 3/2016, de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de 
contractació pública; el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; el Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals; i la 
resta de la normativa aplicable. 
 
Vista la proposta del regidor de Contractació i Compres  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 24 de 
març de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. APROVAR l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000013, que té 
per objecte la prestació del servei de gestió i execució de la programació de les 
activitats formatives organitzades per la Regidoria de Cultura i Patrimoni de 
l’Ajuntament de Montcada i Reixac.  
 
SEGON. APROVAR i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. APROVAR el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa 
amb referència núm. 12023000305.  
 

2.3 APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES BASES D’EXECUCIÓ DEL 
PRESSUPOST 2023. INTRODUCCIÓ NOVA BASE PER A ESTABLIR EL 
PROCEDIMENT DE TRAMITACIÓ DELS RECONEIXEMENTS EXTRAJUDICIALS 
DE CRÈDIT D’OBLIGACIONS. 
 
El Sr. Garrido explica la proposta: Com bé sabeu, les bases d’execució del pressupost 
s’aproven per ple, per tant, qualsevol tipus de modificació en un document que hagi 
estat aprovat pel ple ha de venir a ple. El procediment extrajudicial de crèdit és 
bàsicament, les factures que passen d’un any a un altre, que no s’han tramitat o li 
manquen documents administratius per fer la despesa ben feta, un cop passa d’un any 
a un altre, s’ha de fer aquest rec que es diu, que es modifiquen aquestes bases per tal 
de realitzar, de la millor manera possible, i adequant-nos a la normativa que es va 
generant any, rere any, sobre aquest tipus de tràmit. Aleshores, el que fem és adequar 
aquestes bases d’execució a la normativa, perquè es faci de la millor manera possible.  

Vist l’informe emès per la tècnica de Gestió Pressupostària de data 22 de març, en el 
que posa de manifest la inexistència  a les Bases d’execució del pressupost corrent de 
l’ establiment d’un procediment d’aprovació dels reconeixements extrajudicials de 
crèdit d’obligacions (REC).  

Vist l’informe del Tribunal de Cuentas núm. 1415, de fiscalització dels expedients de 
reconeixements extrajudicials de crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 



2018, en el informe de que el reconeixement extrajudicial de crèdits es configura com 
un procediment extraordinari per a la imputació al pressupost d’obligacions derivades 
de compromisos de despesa que, independentment de l’exercici d’origen, han estat 
indegudament compromeses donant lloc a un supòsit de nul·litat de ple dret, havent-se 
declarat o no la nul·litat de l’acte, quan hagin donat lloc a un enriquiment injust de 
l’administració. I així mateix considera procedent establir a les Bases d’execució del 
pressupost el procediment d’aprovació dels reconeixements extrajudicials de crèdit 
d’obligacions (REC). 

Atesa la inexistència d’una normativa reguladora dels  reconeixements extrajudicials 
de crèdit d’obligacions (REC). 

Atès que la modificació de les Bases d’Execució és competència del Ple i;  que en 
virtut de l’article 169 del RDL 2/2004 de 5 de març pel que s’aprova el Text Text Refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, requerirà dels mateixos requisits que els 
previstos per a l’aprovació dels Pressupostos . 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 24 de març de 
2023, 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar la modificació parcial de les bases d’execució del pressupost de la 
pròpia entitat de l’exercici de 2023 afegint la “Base 20bis. Procediment de tramitació 
dels reconeixements extrajudicials de crèdit d’obligacions (REC)”, quedant de la 
següent manera: 

“Base 20bis.- Procediment de tramitació dels reconeixements extrajudicials de crèdit 
d’obligacions (REC) 

Aquelles despeses suportades en exercicis anteriors que no es van aplicar al 
Pressupost d’aquell any quan era procedent fer-ho atenent a les normes 
pressupostàries i comptables, s’hauran de tramitar mitjançant un l’expedient de 
reconeixement extrajudicial de crèdits. 

Així mateix serà necessari tramitar aquest tipus d’expedient si es realitza una despesa 
de l’any corrent sense prèvia aprovació. 

L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient, ja que la seva 
finalitat és únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions 
derivades de despeses compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin 
d’exigir les responsabilitats corresponents per haver-se realitzat despeses sense 
consignació pressupostària i/o sense cobertura contractual. 

Qualsevol REC ha d’estar vinculat a la resolució d’un procediment d’omissió de la 
funció interventora o bé al resultat del procediment de revisió d’ofici i en els casos 
d’expedients no subjectes a fiscalització prèvia preceptiva estarà vinculat a un informe 
amb reparaments suspensius. L’òrgan competent per aprovar-lo serà el Ple de la 
corporació. 

Prèviament a la tramitació del REC, en els casos vinculats amb omissió, caldrà 
resoldre l’omissió de la funció interventora en els termes establerts a l’article 28 del RD 
424/2017, amb la finalitat que, un cop emès el preceptiu informe de la Intervenció 
general, l’Alcalde/ssa de la corporació decideixi si continua el procediment o no i altres 



actuacions que, si s'escau, siguin procedents. En els casos de què l'omissió de la 
fiscalització prèvia es refereixi a les obligacions o despeses la competència de les 
quals sigui de Ple, l’Alcalde/ssa haurà de sotmetre a decisió del Ple si contínua el 
procediment i les altres actuacions que, en el seu cas, procedeixin. 

L’expedient d’omissió de la funció interventora, que es tramitarà per l’àrea gestora de 
la despesa, d’ofici o a instància de la Intervenció general, contindrà, com a mínim, els 
extrems següents:  

a) Un informe subscrit pel cap de l’àrea gestora en el que, com a mínim, consti: 
- La descripció detallada de la despesa, amb inclusió de totes les dades necessàries 
per a la seva identificació, fent constar, al menys, l'objecte de la despesa, l'import, la 
naturalesa jurídica i la data de realització. 
- L’aplicació pressupostaria amb càrrec a la qual es proposa imputar la despesa.  
- La justificació de la necessitat de promoure la despesa efectuada i la seva idoneïtat 
per a la finalitat perseguida. 
- Les causes per les quals s'ha incomplert el procediment establert amb omissió de la 
funció interventora. 
- Els criteris pels quals es va seleccionar el tercer per a realitzar l’actuació. 
- Si l’actuació realitzada pel proveïdor ha estat o no per ordre de l’Administració, i si 
aquesta ha estat o no de bona fe. 
- La constatació que les prestacions s'han dut a terme efectivament i, en el seu cas, si 
és possible restituir o retornar el que s’ha rebut. 
- La factura detallada de la prestació realitzada degudament conformada pel 
responsable del servei i, si és el cas, certificació d'obra i recepció formal de l’obra o 
servei. 
- La justificació que els preus aplicables son correctes i adequats al preu de mercat. 
- En el seu cas, la conveniència d’acudir a la via d’indemnització de danys i perjudicis 
derivada de la responsabilitat patrimonial de l'Administració com a conseqüència 
d'haver-se produït un enriquiment injust a favor seu. 

b) En el supòsit que dels incompliments normatius detectats s’apreciï la possibilitat 
d’instar la revisió d’ofici dels actes dictats, es remetrà l’expedient als Serveis jurídics de 
l’àrea gestora, sol·licitant-li l’emissió d’un informe jurídic sobre la possibilitat i 
conveniència de la revisió d’ofici dels actes dictats amb infracció de l’ordenament, 
valorant la procedència de la revisió dels actes dictats, llevat que aquesta resulti 
contrària a l’equitat, a la bona fe, al dret dels particulars o a les lleis, segons determina 
l’article 110 de la Llei 39/2015”. 

SEGON. Sotmetre la modificació parcial de la Base 20bis.- Procediment de tramitació 
dels reconeixements extrajudicials de crèdit d’obligacions (REC) a informació pública 
pel termini de 15 dies hàbils, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al 
tauler d’anuncis de la seu electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona 
interessada pugui presentar les reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I 
en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat 
definitivament sense necessitat d’un nou acord. 

TERCER.  Remetre còpia del present expedient de la modificació de les bases 
d’execució del pressupost a l’Administració de l’ Estat i de la Comunitat Autònoma 
simultàniament a la seva remissió al BOP. 
 

3. ASSUMPTES DE L'ÀREA TERRITORIAL 
 



3.1 APROVACIÓ ACTA D’OCUPACIÓ DE LES FINQUES DEL CARRER NOVELL, 
10 I 8B DE MONTCADA I REIXAC AMB REFERÈNCIES CADASTRALS 
1712331DF3911D0001YT I 1712330DF3911D000BT. 

El Sr. Sánchez, president de l’Àrea Territorial, explica la proposta: A l’hora d’afrontar la 
greu problemàtica de l’habitatge, que tenia Montcada, a part del barraquisme o del 
cost de la vivenda, tenim també el tema de l’infrahabitatge, que com ja hem comentat 
en algun ple, tenim una comissió interdepartamental dins de l’Ajuntament per afrontar 
aquesta problemàtica. L’infrahabitatge el tenim localitzat sobretot, ja ho vam comentar, 
a alguna parcel·la de la Muntanyeta de Can Sant Joan, que ja vam provar una relació 
de béns expropiats, i ara estem parlant en aquest cas, d’una pastilla, entre el carrer 
Novell i el carrer Diagonal, i que té una qualificació urbanística de zona verda. 
Per tant, no es podria construir habitatge. Ja hi  ha un habitatge fora d’ordenació i a 
més, que amenaça ruïna dins d’aquest procés d’expropiació,  amb aquesta pastilla i 
amb quatre propietaris, hem arribat a un acord d’expropiació, amb alguns d’aquests 
propietaris, perquè passi a ser propietat de l’Ajuntament, amb la voluntat d’arribar a 
acords amb els altres tres propietaris, i acabar enderrocant aquesta pastilla 
d’infrahabitatge, per evitar que hi hagi gent vivint en condicions d’inseguretat i 
insalubritat que no podem tolerar, i evitar que hi hagi riscos d’esfondraments, 
accidents, o el que sigui i convertir allò en una zona verda, que també li fa falta al barri 
de Can Sant Joan, i poder esponjar el barri. Hem arribat a un acord amb aquests 
propietaris, de 15.000 euros,  que és un preu que pot semblar ridícul, però donades les 
condicions d’infrahabitatge, i els riscos que assumeixen els mateixos propietaris, s’han 
avingut a acceptar aquest acord d’expropiació. Creiem que és beneficiós per 
l’Ajuntament, no ens endeuten en absolut, perquè podem assumir aquests costos, i 
assumir aquesta propietat, per poder actuar i resoldre aquesta problemàtica.  
 
La Sra. Fernández, regidora del grup municipal PSC-CP, expressa: Només encoratjar 
el consistori a seguir treballant i endreçant el territori en aquesta línia de treball, per 
evitar l’existència d’infrahabitatge, una problemàtica que ja sabem que arrossega 
Montcada des de fa molt de temps, millorar la nostra ciutat, i la vida de la nostra 
ciutadania.  
En aquest sentit, el nostre vot serà a favor.  
 
El Sr. Sánchez conclou: Només agrair el sentit del vot i agrair que ens doneu suport 
per continuar negociant amb els altres tres propietaris, i que podem arribar a adquirir 
aquesta finca i poder-la enderrocar definitivament.  
 
I. Antecedents 
El Pla General Metropolità, aprovat definitivament el 14 de juliol de 1976, va 
determinar els sòls on es troba l’habitatge i el seu entorn com a sector de reforma 
interior, zona de renovació urbana (clau 16). La zona de renovació urbana correspon al 
sòl amb baix nivell de dotacions i àrees d’edificació necessitades de millora, a la qual 
per mitjà d’una acció ordenada i progressiva de rehabilitació han d’assolir se nivells 
adients d’urbanització, dotacions i qualitat de l’edificació. 
 
En desplegament del PGM va ser formulat el Pla Especial de Reforma Interior de Can 
Sant Joan, aprovat definitivament el 15 de maig de 2000. Aquest Pla atorga a la finca 
objecte d’expropiació la classificació urbanística de sòl urbà no consolidat i l’inclou en 
un àmbit d’Actuació Aïllada UA-5, previst per expropiació, que proposa l’enderroc de 
l’edificació, per destinar el sòl a espais lliures: sistema de parcs i jardins urbans (clau 
6b). 

Comprèn la qualificació 6b els espais reservats a parcs, jardins i altres espais lliures 
públics. No es permetrà cap mena de construcció, a excepció d’aquelles relacionades 
amb el seu ús o al manteniment de les zones verdes que per la seva dimensió no 



suposin un impacte excessiu en l’ordenació global de l’espai i aquelles que siguin 
necessàries per l’estabilitat del sòl. Només es permeten els usos i activitats de caràcter 
públic que siguin compatibles amb la utilització general d’aquests sòls. Donat els 
importants desnivells topogràfics del barri, els espais lliures també s’utilitzaran per 
incorporar els sistemes de comunicació com ara escales i rampes. En tot cas la 
regulació, pel que fa a l’edificabilitat i als usos, respectarà el que defineix el capítol 
tercer del Títol III del Pla General Metropolità. 
 
En conseqüència amb la seva qualificació urbanística els habitatges es troben en 
situació de fora d’ordenació i en casos excepcionals podran autoritzar se obres 
parcials i circumstancials de consolidació quan no estigués prevista l’expropiació o 
demolició de la finca en el termini de quinze anys, el que no és el cas, d’acord amb el 
pla d’etapes del mencionat PERI. 
 
D’altra banda consta sobre l’habitatge un expedient de declaració de ruïna i ordre 
d’enderroc segui amb núm. Expedient 5/2021 OE. Circumstància que es fa constar en 
l’informe tècnic de data 20 d’octubre de 2022 obrant a l’expedient.  
 
Així les coses, és interès de la Corporació l’obtenció d’aquests sòls per la via 
expropiatòria els quals es troben afectats de sistema d’espais lliures inclosos en 
l’actuació Aïllada AA-5 delimitada pel planejament vigent, el Pla Especial de Reforma 
Interior de Can Sant Joan (PERI), corresponents a la finca situada al barri de Can Sant 
Joan, al carrer Novell. 8b amb referència cadastral 1712330DF3911D0001BT i la finca 
situada al carrer Novell 10 amb referència cadastral número 
1712331DF3911D0001YT. 
 
II. Fets 
La Junta de Govern Local en sessió de data 7 d’agost de 2022 va acordar aprovar 
inicialment la relació de béns i drets afectats per l’expropiació de les finques amb 
referència cadastral números 1712331DF3911D0001YT i 1712330DF3911D0001BT i 
inscrita en el Registre de la Propietat de Montcada i Reixac amb el número 2.631. 

El Ple en sessió ordinària de data 27 d’octubre de 2022, va acordar 
l’aprovació definitiva de la relació individualitzada dels béns i drets a expropiar 
corresponents al carrer Novell número 10 amb referència cadastral números 
1712331DF3911D0001YT i 1712330DF3911D0001BT i inscrita en el Registre de la 
Propietat de Montcada i Reixac amb el número 2.631. Aprovació que es va publicar a 
DOGC en data 30 de novembre de 2022 i al BOP de data 30 de novembre de 2022 i a 
l’e-tauler des del dia 23 de novembre fins el dia 5 de gener de 2023   

Amb l’aprovació definitiva de la relació de béns i drets implica la declaració de 
necessitat d’ocupació i dona lloc a l’inici de l’expropiació i l’inici de l’expedient 
individualitzat per tal de determinar l’apreuament de la finca. 

Consta a l’expedient informes de valoració d’ambdues finques per part del Servei 
d’Urbanisme i Habitatge de data 20 d’octubre de 2022. 

En aquest sentit i de conformitat amb l’article 25 de la LEF, s’inicien els tràmits per a 
fixar de mutu acord el preu just de l’expropiació. 

Es varen iniciar converses amb la propietat a fi efecte de poder arribar a un mutu acord 
en la determinació del just preu. Determinació que ha quedat fixada amb la voluntat 
d’ambdues parts  per import de QUINZE MIL NOU CENTS CINQUANTA-UN  EUROS 
AMB CINQUANTA-SIS CÈNTIMS (15.951,56€) 

L’immoble objecte d’expropiació es correspon amb la finca inscrita en el Registre de la 
Propietat de Montcada i Reixac amb el núm.2.631 sota la següent descripció: 
Finca Novell 10  



Referència cadastral: 1712331DF3911D0001YT I 1712330DF3911D000BT 
Descripció: PORCION DE TERRENO sito en el término municipal de Montcada i 
Reixac, barrio de Bifurcación, según el título presentado en calle Novell números ocho 
B y diez, con superficie de ochenta y ocho metros cincuenta y un decímetros 
cuadrados, equivalentes a dos mil trescientos cuarenta y dos palmos sesenta y seis 
décimos de palmos cuadrados. Dentro de dicha porción de terreno, existen las 
siguientes edificaciones: una casa de planta baja y un piso de altura, que ocupa en 
cada planta veintidós metros cuadrados aproximadamente, y tiene su entrada por calle 
Nueva, mediante pasillo situado a la izquierda entrando, de la finca, y otra casa de 
planta baja y semisótanos y un piso de altura de superficie aproximada en cada planta 
de treinta y cinco metros cuadrados a cuya planta baja se accede por escalera o 
pasillo interior de la finca por la que tiene la entrada; y el siso a su vez tiene su entrada 
por la calle Nueva, mediante el indicado pasillo izquierda entrando. 
LINDA: por el frente, sur, en línea de cinco metros con la calle Nueva; por la derecha, 
entando, este, mediante pasillo, con Francisco Boloix; por la izquierda, oeste, con José 
Roqué y por el fondo, norte, con finca de la misma segregada. 
Inscripció: Registre de la Propietat de Montcada i Reixac, finca 2.631 

Càrregues:  
Per raó de procedència: 
De procedència per SEGREGACIÓ. A TRES SERVITUDS.  
Una forçosa d'aqüeducte a favor de l'Ajuntament de Barcelona, imposada per 
l'Excel·lentíssim Senyor Governador civil de la província, amb data divuit de setembre 
de mil vuit-cents vuitanta-sis, segons resulta de l'escriptura autoritzada el tretze de 
novembre de mil vuit-cents vuitanta-vuit , pel Notari de Barcelona, Don Jaime Brugerol, 
presentada i inscrita el divuit de gener de mil vuit-cents vuitanta-nou, al tom 27, llibre 
27 de Montcada i Reixac, foli 57, finca 389, inscripció segona. 
I dues servituds més, una de camí lateral, limitat per la dreta, pujant, per la paret que 
tanca un viver que hi té establert aquest Ajuntament de Barcelona i per l'esquerra 
ocupa un espai de dos metres, el camí del qual va des del pont existent sobre la 
sèquia coneguda amb el nom de “Bagan de les tres portes”, fins a la boca mateixa de 
la sèquia comtal, perquè els individus components de la Junta Directiva i 
Administrativa de la societat de Propietaris Interessats en l'Aprofitament de les Aigües 
de la Sèquia Comtal i les seves Mines i els sequers, vigilants, dependents i empleats 
de la mateixa, puguin passar a peu, a cavall, en carros i en vehicles de tota mena, 
transportant i comportant tota mena de coses, pel camí esmentat. I una altra per 
passar les mateixes persones i d'igual forma per aquesta total finca anomenada 
Heredad Casa San Juan a una porció de terreny, pertanyent a aquesta Societat de 
Propietaris Interessats en l'aprofitament de les Aigües de la Sèquia Comtal i les seves 
Mines, per un punt o punts indeterminats, segons resulta d'una altra escriptura 
atorgada el trenta d'abril de mil nou-cents vuit, davant del Notari de Barcelona, Don 
Justo Sánchez Juárez, presentada el vint-i-dos d'abril i inscrita el quatre de maig de mil 
nou-cents vuit al tom 70, llibre 37 de Montcada i Reixac, foli 36, finca 389, inscripció 
quarta. 
Per si mateixa:  
HIPOTECA constituïda a favor de la CAIXA D’ESTALVIS I PENSIONS DE 
BARCELONA en garantía d’un principal de dotze mil vint euros amb vint-i- quatre 
cèntims, els seus interessos a dos anys fins el 20,50%, dels interessos de demora a 
dos anys fins el 22,50% i de la quantitat de mil vuit-cents tres euros amb quatre 
cèntims per costes i despeses, de la inscripció 9, segons resulta d’escriptura 
autoritzada el dia vint-i-vuit de maig de mil nou-cents noranta-un pel Notari de 
Montcada i Reixac, Eduardo Ares de Parga Saldias 
Consta a l’expedient Certificat emès en data 22 de novembre de 2022 per Caixabank 
on es fa constar que l’esmentada hipoteca està cancel·lada econòmicament. 
I consta també notificats als interessats sense que consti cap reclamació de drets.    



III.- Fonaments de Dret 
De conformitat amb el que disposa la Llei d’Expropiació Forçosa, Llei de 16 de 
desembre de 1954, (LEF) el mutu acord requereix d’un procediment expropiatori.  
Articles 25 a 31 de la LEF. L’article 25 del Decret de 26 d’abril de 1957 per el que 
s’aprova el Reglament de la Llei d’Expropiació Forçosa determina que el mutu acord 
es pot dur a terme una vegada s’hagi reconegut la necessitat d’ocupació. 
En aquest sentit els tràmits són: 
-Proposta del Servei encarregat de l’expropiació on es concreta l’acord a que s’ha 
arribat amb el propietari. 
-Informe dels Serveis Tècnics relatiu a la valoració. 
-Fiscalització de la Despesa 
-Acord de l’òrgan competent 
Òrgan competent: D’acord amb l’article 3.4 del Decret de 26 de abril 1957 que aprova 
el Reglament de la Llei d’expropiació forçosa, quan expropiï el municipi correspon al 
Ple de la Corporació adoptar els acords en matèria d’expropiació que tinguin el 
caràcter d'impugnables en via administrativa o contenciosa.  
  
De conformitat amb l’informe emès per la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de 
data 20 de març de 2023. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Territorial   celebrada per videoconferència el dia 24 de març de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar els següents documents comptables: 
 
ADO 12023000006073 per import de 7.975,78€ a nom de Fernanda Alcaide Navas 
amb NIF 37796326N. 
 
ADO 12023000006094 per import de 3.987,89 a nom de Jose Ramón Manich Alcaide 
amb NIF 53033202D. 
 
ADO 12023000006106 per import de 3.987,89 a nom de David Manich Alcaide amb 
NIF 53651244H. 
 
SEGON.- Acordar l’expropiació de mutu acord de les finques cadastrals Referència 
cadastral: 1712331DF3911D0001YT I 1712330DF3911D000BT inscrites al Registre de 
la Propietat de Montcada i Reixac amb el núm.2.631 situades al carrer Novell 10 i 8b 
respectivament per import de QUINZE MIL NOU CENTS CINQUANTA-UN  EUROS 
AMB CINQUANTA-SIS CÈNTIMS (15.951,56€). 
 
TERCER. Facultar a l’Alcaldessa per formalitzar l’acta de pagament i ocupació de la 
finca. 
 
 QUART. Donar per acabat l’expedient d’expropiació i procedir a l’ocupació de la finca 
quan s’hagi signat l’acta de pagament i ocupació així com procedir a la seva inscripció 
al Registre de la Propietat a favor de l’Ajuntament i a la seva inclusió a l’Inventari 
municipal. 
 

4. ASSUMPTES DE L’ÀREA SOCIAL 
 



4.1 APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA 
D’AJUTS ESCOLARS A FAMÍLIES EN SITUACIÓ ECONÒMICA DESFAVORIDA, 
CURS ACADÈMIC 2023-2024. 
 
La Sra. Sempere, presidenta de l’Àrea Social, explica la proposta:  Portem les bases 
dels ajuts d’escolarització, tal i com es va comentar a la comissió informativa. Les 
bases seran bastant similars a les dels anys anteriors. Mantenim a l’entitat Atende, que 
és la que ens està ajudant a fer tota part d’informació i assessorament a les famílies 
per fer la tramitació i demanar la cita prèvia. També ho fem coincidir amb les beques 
de menjador que dóna el Consell Comarcal, per tal que la tramitació de la sol·licitud 
sigui més fàcil.  
Com a novetats el que tenim és que aquest any, amb la Generalitat, el que s’està 
donant a partir d’aquest curs és l’anomenada “motxilla escolar”, que són uns diners 
que dóna per a nens i nenes, amb vulnerabilitat econòmica. Amb això es fa càrrec de 
totes les despeses d’escolarització que tenen aquests nens i nenes.  Han començat 
amb I3, que seria l’antic P3, i a primer de la ESO i segon de la ESO es farà 
progressivament, fins que acabin de complir tots els cicles. Donat que la Generalitat 
s’encarrega d’aquestes despeses, nosaltres el que fem és que aprofitem aquests 
diners per a ampliar les beques que donem de sortides i de material escolar a altres 
famílies que també ho sol·liciten i per tant, ampliem els trams.  
Altes novetats que tenim aquest curs, és que incrementem 50.000 euros la quantitat 
d’ajudes que donem i per últim, també farem complementació de les beques menjador 
per a tots els joves de la secundària, que a partir d’aquest curs comencen a tenir beca 
menjador. Aquestes són les novetats.  
 
El Sr. Romero, regidor del grup municipal de Cs, intervé: Des de Cs pensem que 
l’aprovació d’aquestes bases reguladores és de vital importància en una societat del 
benestar com la nostra, on les polítiques socials poden veure’s concretades real i 
materialment en ajudes escolars a les famílies més desfavorides, a les famílies més 
necessitades.  
Aquest any, a més a més, celebrem que comptem per part del Departament 
d’Educació d’unes subvencions, d’unes ajudes denominades “motxilles escolars” en 
els cursos I-3, I-4, primer i segon de la ESO, amb l’objectiu d’adaptar-se cada cop més 
a les necessitats de l’alumnat. Aquest fet provoca que, amb la partida proposada i 
aprovada per l’Ajuntament i evitant el doble finançament o que es dupliquin les 
beques, es pugui arribar a més famílies en situació econòmica desfavorable.  
Des de Cs defensem el principi del dret d’igualtat en l’educació, i és per això que 
donem tot el nostre recolzament a l’aprovació d’aquestes ajudes en material escolar i 
sortides, i que, complementen les beques menjador. Esperem al mateix temps, que 
aquestes ajudes i beques arribin a totes i cadascuna d’aquestes famílies que més ho 
necessitin. 
 
La Sra. Alcalá, regidora del grup municipal PSC-CP, expressa: La Veu del passat 3 de 
març es feia eco d’un informe realitzat pel Consell Comarcal del Vallès Occidental 
sobre pobresa la infantil. El nostre municipi és la segona població de la comarca amb 
una taxa de risc de pobresa més alta entre la població menor de 18 anys.  No som un 
cas aïllat, en les últimes dècades, s’ha incrementat la pobresa infantil en la gran 
majoria de societats avançades. La pobresa durant la infància té conseqüències al 
llarg de tota la vida. Sovint ve acompanyada de privacions materials, de manca 
d’oportunitats educatives i d’oci i d’una forta estigmatització.  Néixer en una família de 
baixos recursos no s’escull i no és fàcil, i haver crescut en ella durant les diferents 
crisis patides, menys. Les famílies posen en l’educació l’esperança d’un futur millor per 
les seves filles i els seus fills, però l’educació té despeses com llibres, material escolar, 
sortides culturals i menjador. El nivell socioeconòmic de les famílies impacta sobre les 



oportunitats educatives de nens i nenes. Les situacions de pobresa i exclusió social en 
l’ infància i adolescència incrementen la probabilitat de fracàs i abandonament escolar.  
Necessitem que el Departament d’Ensenyament de la Generalitat no només cobreixi 
una part dels cursos, sinó que el més aviat possible, els cobreixi tots, perquè segons la 
Convenció sobre els Drets del Nen de l’ONU, s’estableix el dret de les nenes i els nens 
a l’educació en condicions d’igualtat d’oportunitats. Les ajudes constitueixen una de les 
eines més importants per compensar les desigualtats econòmiques, perquè no ens 
oblidem que invertir en l’ infància és invertir en el nostre futur. El nostre vot és a favor.  
 
La Sra. Sempere exposa: Moltes gràcies pel posicionament de vot favorable. Com 
comentava la Sra. Alcalà, malauradament cada any hem d’incrementar la partida i 
cada any  fem més esforços per poder augmentar la complementació de beques i 
arribar a més nens i nenes. El que rebem positivament és que no només faci aquest 
esforç l’administració local, sinó que cada cop, més administracions supramunicipals 
es facin ressò i que tothom aporti, perquè, com veiem la pobresa no marxa, sinó que 
cada cop observem com hi ha dades que creixen i malauradament, hem de treballar 
tots plegats per revertir aquesta situació.  
 
En relació amb l’expedient 1/2023/SBA, promogut per Serveis Socials en sol·licitud de 
l’aprovació de les bases de la convocatòria d’ajuts escolars per al curs 2023-2024; 
 
L’Ajuntament de Montcada i Reixac té la voluntat d’atorgar ajuts individuals 
peremptoris per a material escolar i sortides per a infants del municipi que es trobin en 
situacions econòmiques desfavorides; 
 
La quantitat total destinada a aquesta finalitat és de 100.000 €; 
 
Atès que la despesa anirà a càrrec de la partida pressupostària de l’exercici 2023 per a 
aquesta finalitat: número de la partida 412/23100/48001 denominada Ajuts a 
l’escolarització; 
 
Vist l’informe tècnic emès i que consta a l’expedient. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Social  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Social, celebrada per videoconferència el dia 24 de març de 
2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar les bases reguladores de la convocatòria d’ajuts escolars a famílies 
en situació econòmica desfavorida, curs acadèmic 2023-2024. 
 
SEGON. Fixar el termini de presentació de sol·licituds per a la concessió d’ajuts del 17 
d’abril al 31 de maig de 2023. 
 
TERCER. Aprovar la llista núm. 12023000343 Ple 20230330 de l’expedient 
1/2023/SBA, que inclou el document comptable A núm. 12023000005145, a càrrec de 
la partida de l’estat de despeses del pressupost 2023 de l’Ajuntament núm. 
412/23100/48001 amb denominació Ajuts a l’escolarització, per import de 100.000 €. 
 
QUART. Ordenar la difusió d’aquests acords al web municipal. 
 
CINQUÈ. Sotmetre, simultàniament, a informació pública les bases dels ajuts escolar a 
famílies en situació econòmica desfavorida, curs acadèmic 2023-2024, en el termini de 



30 dies a comptar des de la publicació del seu anunci al BOP, per a què qualsevol 
persona interessada pugui presentar les al·legacions i suggeriments que consideri 
adients i, en cas de no presentar-se’n cap, s’entendran definitivament aprovades. 
 

5. ASSUMPTES DE L'ÀREA SERVEIS GENERALS 
 
5.1 APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE PLANTILLA I DE LA RELACIÓ DE 
LLOCS DE TREBALL DE LA POLICIA LOCAL DE L’ESCALA BÀSICA EN LES 
PLACES DE CAPORAL I D’AGENT, RECLASSIFICADES AL SUBGRUP C1. 
 
El Sr. de la Torre, president de l’Àrea de Serveis Generals, explica la proposta: Passem 
a donar tràmit d’aprovació a la Llei 3/2023 de 16 de març, de mesures fiscals, financeres 
i administratives de la Funció Pública, que modifica l’article 36, que reclassifica les 
places de l’escala bàsica de la Policia Local, és a dir, caporal i agent com a del subgrup 
C1, que era anteriorment C2, a efectes administratius i econòmics. En aquest cas no té 
efectes econòmics, sinó que la repercussió ve donada pels diferents processos de 
selecció que es donin a partir d’ara, on la titulació mínima exigida serà el Batxillerat, 
Tècnic o equivalent i paral·lelament trasllada una disposició transitòria, que permetrà als 
agents que en aquest moment no tinguin aquesta formació, que s’hi puguin presentar 
durant tres anys, per poder superar aquells processos de promoció a caporal.  
 
Vista l’aprovació de la Llei 3/2023, del 16 de març, de mesures fiscals, financeres, 
administratives i del sector públic per al 2023 i el seu article 36 de modificació de la Llei 
16/1991, de les policies locals, publicada al DOGC núm. 8877 de data 17/03/23, que 
entra en vigor l’endemà, en els termes següents: 
 
1. On es modifica l'apartat 2 de l'article 24 de la Llei 16/1991, del 10 de juliol, de les 
policies locals, que resta redactat de la manera següent:  
 
«24.2. Corresponen a les escales dels cossos de policia local els grups següents:  
 
a) A l'escala superior, el grup A, subgrup A1.  
b) A l'escala executiva, el grup A, subgrup A2.  
c) A l'escala intermèdia, el grup C, subgrup C1.  
d) A l'escala bàsica, el grup C, subgrup C1.» 
 
 2. Es modifica la disposició addicional setena de la Llei 16/1991, que resta redactada 
de la manera següent:  
 
»1. Els funcionaris dels cossos de policia local de les categories d'agent i caporal de 
l'escala bàsica es classifiquen, a efectes administratius de caràcter econòmic, en el grup 
C1, d'acord amb el que estableix la normativa vigent en matèria de funció pública.  
»2. L'aplicació d'aquesta mesura comporta que la diferència retributiva del sou base 
resultant de la classificació en el grup C1 es dedueix de les retribucions 
complementàries de la relació de llocs de treball corresponent.  
»3. Els triennis perfets en l'escala bàsica amb anterioritat a l'aplicació del canvi de 
classificació a què fa referència aquesta disposició s'han de valorar d'acord amb el grup 
de classificació al qual pertanyia el funcionari en el moment que van ésser perfets.  
»4. Els aspirants a la categoria d'agent han de percebre, durant la realització del curs 
selectiu a l'Institut de Seguretat Pública de Catalunya, les retribucions bàsiques 
corresponents al subgrup C1.  
»5. Aquesta classificació té efectes econòmics i administratius i no comporta 
equivalència o reconeixement en l'àmbit acadèmic, docent o educatiu.»  
 



3. S'afegeix un apartat, el 5, a la disposició addicional vuitena de la Llei 16/1991, amb el 
text següent:  
 
«5. Les disposicions contingudes en els apartats anteriors són aplicables als processos 
de selecció, de provisió i de mobilitat de les policies locals.»  
 
4. S'afegeix una disposició transitòria, la setena, a la Llei 16/1991, amb el text següent:  
 
«Disposició transitòria setena: 
»1. Els funcionaris de la policia local amb categoria d'agent que en la data de l'entrada 
en vigor d'aquesta llei no tinguin la titulació requerida o la titulació acadèmica equivalent 
de tècnic segons la normativa vigent poden participar durant els tres anys següents en 
les convocatòries per a accedir a la categoria de caporal de l'escala bàsica i són eximits 
de tenir la titulació acadèmica requerida. 2  
»2. Els funcionaris interins de la categoria d'agent que en la data d'entrada en vigor 
d'aquesta llei ocupin un lloc de treball de la categoria d'agent i no disposin de la titulació 
requerida poden continuar ocupant el lloc de treball fins que no es cobreixi 
definitivament o fins que no sigui ocupat pel funcionari que el tingui reservat, d'acord 
amb la normativa vigent.  
»Els municipis que abans de l'entrada en vigor d'aquesta llei tinguin policies amb 
nomenament interí poden fer ús durant els dos anys posteriors a l'entrada en vigor de la 
llei del procediment de concurs oposició i són eximits de tenir la titulació acadèmica 
requerida per al subgrup C2.  
»3. Els municipis que abans de l'entrada en vigor d'aquesta llei tinguin borses de 
personal interí creades seguint els processos que estableix la normativa específica per a 
les policies locals poden continuar nomenant personal de la borsa sempre que aquest 
personal disposi de la titulació requerida.  
»4. La reclassificació de grups de titulació resultant de l'aplicació d'aquesta llei i de les 
normes de desenvolupament corresponents no impliquen l'increment de les retribucions 
totals dels funcionaris.  
»5. La titulació exigida per a les categories d'agent i caporal, a excepció del que 
estableixen els apartats 1 i 2, és la següent: títol de batxillerat, tècnic o una altra 
d'equivalent o superior.» 
 
Atès que s’ha procedit a informar a la representació sindical per mitjà del correu 
electrònic de data 17 de març de 2023 a la coordinadora de personal, donant 
compliment a allò que disposa l’article 37.1 del Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 
d’octubre pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic 
(TREBEP), i la Llei 9/1987, de 12 de juny, d’òrgans de representació, determinació de 
les condicions de treball i participació del personal al servei de les Administracions 
Públiques. 
 
Vist que no suposa cap cost econòmic afegit al pressupost vigent de 2023 de la 
Corporació. 
 
Vist l’informe favorable de la cap de Recursos Humans d’acord amb l’art. 26 i 32 del 
Decret 214/1990 i la resta de legislació vigent. 
 
Atès  que de conformitat amb allò que disposa l’article 126 del Real decret legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, pel que s’aprova la refosa de les disposicions vigents en 
matèria de règim local, i als articles 25 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, 
pel que s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals, s’exposa al 
públic l’expedient corresponent a la modificació de les plantilles i a la relació de llocs 
de treball pel termini de quinze dies, durant el qual es podran presentar al·legacions. Si 
transcorregut aquest termini no se’n presentés cap, s’entendrà definitivament aprovat. 



 
Vista la proposta del president de l'Àrea de Serveis Generals  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea de Serveis Generals celebrada per videoconferència el 
dia 24 de març de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Modificar en les fitxes de la Relació de llocs de treball (RLT) vigents, el grup 
dels llocs d’AGENT i de CAPORAL de la Policia Local que ha de ser C1 i no C2 com fins 
ara, la qual cosa comporta que per a l’accés i la provisió d’aquestes categories i llocs, 
s’exigirà el títol de batxillerat, tècnic o un altre d'equivalent o superior. 

SEGON. Modificar la plantilla d’aquest Ajuntament, en relació a les categories de 
l’Escala bàsica de Serveis Especials de la Policia Local, quedant així: 

Plaça Classe Grup Escala Subescala Àrea 

Caporal Policia 
Local Funcionari C1 

Administració 
Especial 

Serveis 
Especials Presidència 

Agent Policia 
Local Funcionari C1 

Administració 
Especial 

Serveis 
Especials Presidència 

  
 
TERCER. Sotmetre a exposició  pública l’expedient corresponent a la modificació de la 
plantilla i a la relació de llocs de treball pel termini de quinze dies, mitjançant la inserció 
d’anuncis al BOP de Barcelona i a la seu electrònica, e-tauler, de la pàgina web 
municipal www.montcada.cat,  durant els quals es podran presentar al·legacions.  

QUART. Si transcorregut aquest termini no se’n presentés cap, s’entendrà 
definitivament aprovada aquesta modificació de la plantilla i de la relació de llocs de 
treball sense necessitat de cap nou acord. 
 
6. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
No n’hi hagué. 
 
7. MOCIONS 
 
 
7.1 MOCIÓ DEL GRUP Cs PERQUÈ L’AJUNTAMENT PROMOCIONI 
DESALLOTJAMENTS FRONT A OKUPACIONS CONFLICTIVES I ADOPTI 
MESURES CONTRA LES OKUPACIONS D’IMMOBLES. 

La Sra. del Pino, regidora del grup municipal Cs, presenta la moció: En primer lloc, 
abans de parlar de la moció, volia demanar disculpes per haver retirat la moció en el 
ple anterior i haver causat cert perjudici als grups municipals, però una causa 
sobrevinguda va impedir que poguéssim defensar la mateixa. Aprofitant que 
posteriorment es va modificar en el Parlament, hem introduït la moció, amb l’aprovació 
definitiva per part de la llei que es va dur a terme el dia 8 de febrer de 2023.  
La moció que presenta avui el grup municipal de Cs en aquest ple, és una moció que 
versa sobre les eines amb les que s’ha de dotar als ajuntaments per a que puguin 
instar el desallotjament d’ocupacions conflictives. Ja hem dit, en més d’una ocasió, que 
quan parlem d’ocupacions, el nostre partit es refereix a aquelles ocupacions que 
reconeix l’article 54 de la Llei d’enjudiciament criminal, que és el cop de peu a la porta  
i que la violació del domicili o l’ocupació de l’immoble en sí, es produeixi de manera 
il·legal, sense cap títol habilitant. Per tant, entenem que s’ha de dotar i així s’ha fet per 



part del Parlament, de mitjans que permetin als ajuntaments iniciar el procediment de 
desallotjament, un cop hagin passat 30 dies i que no ho hagi fet el propietari, referint-
se com a propietaris als grans tenidors, bé sigui de persona física, que parla de 15 
immobles, o de persona jurídica, 10 immobles.  
Per tant, aquesta moció no es tracta de que l’Ajuntament desallotgi a persones en 
situació de vulnerabilitat que es trobin ocupant una vivenda, aquest no és l’objectiu. 
L’objectiu és que hi ha persones que aprofitant aquest vuit legal pel que  s’ocupen 
immobles i demés, ho fan servir per a altres actituds o activitats fora del marc legal, 
com plantacions de marihuana, amb l’enganxament de la llum, que provoca situacions 
de risc pels demés. A més a més, generant conflictes i males sensacions per part dels 
veïns. En el principi d’aquesta llei, es preveia que les comunitats de  propietaris 
tinguessin la possibilitat  de substituir al propietari, quan per deixadesa no fos capaç 
d’iniciar aquest procediment de desallotjament, però entre les posicions d’uns partits i 
altres, i buscant consensos, va quedar una mica descafeïnat, perquè les comunitats de 
propietaris segueixen sense tenir accés a les propietats. Bàsicament, es tracta de dir-li 
a l’Ajuntament que si en 30 dies el gran tenidor no inicia el procediment de llançament 
de la vivenda, que ho faci l’Ajuntament. A més a més, amb l’excepció que van introduir 
alguns partits, de que un cop produït el desallotjament judicial, és a dir, que es ratifiqui 
aquest desallotjament, que passi a ser la vivenda durant set anys, vivenda 
d’emergència per a situacions de vulnerabilitat. Per tant, entenem que és una opció 
que es dona a l’Ajuntament i que és interessant desenvolupar-la, perquè no significa 
que l’Ajuntament s’hagi de dedicar a partir d’ara a iniciar desallotjaments a tort i a dret, 
sinó que és una forma més de garantir seguretat als ciutadans, de que en aquestes 
circumstàncies es pugui dur a terme. Res més.  
 
El Sr. Sánchez manifesta: ERC-AM votarem en contra d’aquesta moció, perquè no ens 
agrada ni la filosofia que té darrera, ni el seu contingut. He de dir que sentint 
l’argumentari de la senyora Angelina del Pino, hi ha coses en les que ens podríem 
trobar i posar d’acord. Vostè fa un argumentari que té molt sentit i que no el trobo en la 
moció. A més, he de reconèixer que quan fem mesures com les que hem fet avui, 
d’adquirir i expropiar infrahabitatge o qualsevol mesura que hem fet, per incidir en el 
mercat de l’habitatge, vostè ha votat a favor. Per tant, això s’ha d’agrair. Però tal i com 
està redactada literalment la moció, hi ha coses que no ens agraden. Passi per 
endavant que des d’ERC-AM creiem que la bandera de la lluita contra la delinqüència, 
l’hem d’agafar des d’ERC-AM també, i lluitar contra l’inicivisme i contra la delinqüència, 
com els primers. Però tractar el problema de l’habitatge obviant les problemàtiques del 
barraquisme, del sensellarisme o l’infrahabitatge i reduir-ho només al problema de la 
ocupació, creiem que no és adequat.  
Destinar els diners públics, els funcionaris públics i una oficina antiocupació i la Policia 
Local a fer una feina perquè els grans tenidors ni inciten, ni fan, ni promouen, és 
destinar els recursos públics i l’administració pública no a reduir les necessitats que 
provoca el mercat de l’habitatge, sinó a defensar els grans tenidors i a defensar la 
propietat privada d’aquests grans tenidors i no lluitar en contra de les desigualtats, sinó 
situar el problema en un lloc on no hi és. El mercat de l’habitatge és un problema greu.  
Estem veient un increment de l’Euribor i de les hipoteques, tots els que tenim 
hipoteques, que és espectacular, i destinar els recursos públics a una oficina només 
d’antiocupació, quan ja tenim una oficina local d’habitatge, que és on s’ha de treballar i 
tenim uns recursos molt limitats per fer-ho, des de on s’ha de treballar aquesta 
problemàtica, o destinar una unitat de Policia Local per controlar el seguiment i 
desallotjar els immobles ocupats, no creiem que sigui l’enfocament que ha de tenir 
aquesta problemàtica, perquè acabes criminalitzant i enfrontant veïns i gent que no 
té... El problema de la vivenda ve segurament dels preus de la vivenda, de 
l’especulació i d’aquests grans tenidors als que volem fer la feina, amb recursos 
públics. No em sembla el més encertat. Vagi per endavant que en combatre l’incivisme 
i la delinqüència, som els primers. 



 
 El Sr. Iruela, portaveu del grup municipal PSC-CP, expressa: Nosaltres pensem que el 
dret de l’habitatge ocupa un lloc central entre les preocupacions que tenen els 
ciutadans. Les conseqüències de la crisis econòmica, que va deixar moltes famílies 
sense habitatge i sense recursos per obtenir-ne, encara no s’han superat. Ara, més 
que mai, les administracions han de destinar recursos i treballar conjuntament per 
afrontar les necessitats d’habitatge, de tantes famílies en situació de vulnerabilitat. 
Només amb més recursos, una acció coordinada i la implicació del sector privat, 
podem trobar la solució al problema de l’habitatge, que és la base de tot.  
Des de la convicció que els ajuntaments no poden abordar en solitari situacions molt 
complexes que poden derivar en conflictes veïnals, com ha dit senyor Sánchez i que, 
per tant, seria enfrontar el veïnat amb l’Ajuntament o els agents de la Policia Local 
contra els veïns. Evidentment, sí que hem de tenir cura i presentar-nos molt 
decididament contra les ocupacions delictives dels habitatges. Això és un fenomen que 
afecta greument a Catalunya i té una gran incidència en molts casos.  
Des dels ajuntaments ens correspon encarar sempre totes aquestes tasques sense les 
eines necessàries, sense les quals es pot fracassar a l’hora d’oferir habitatges pels 
col·lectius vulnerables i s’ha d’assolir seguretat i eficàcia policial i judicial, per lluitar 
contra les ocupacions delictives. Evidentment, estem d’acord amb què s’ha de fer front 
a la delinqüència organitzada que hi ha darrera de les ocupacions, que s’estan 
aprofitant de les necessitats que té la ciutadania i la gent més vulnerable. Hem 
d’actuar decididament en aquelles situacions on s’està extorsionant als veïns i veïnes i 
hem de lluitar seriosament per eradicar les activitats delictives que es fan dins dels 
habitatges ocupats, però tot això sense les eines necessàries i els recursos, és 
impossible fer-ho. Per tant, jo crec que des de les administracions central i 
autonòmiques, s’haurien de posar els mitjans necessaris per afrontar aquesta 
problemàtica.  
En definitiva, cal que totes les administracions treballin plegades per assolir aquest 
objectiu, perquè no és tolerable tenir habitatges buits, però tampoc és tolerable 
ocupar-los il·legalment. Per tant, nosaltres votarem en contra d’aquesta moció.  
 

La Sra. Segovia, regidora del grup municipal ECPMIR, exposa: En relació amb 
aquesta moció, nosaltres el primer que volem dir és que aquesta moció marca el que 
ens ve d’aquí dos mesos, que són les eleccions municipals. Bàsicament, el que volen 
és dir que han fet una cosa per tal que els seus candidats puguin anar arreu dels 
municipis de Catalunya dient que “nosaltres sí que fem alguna cosa contra les 
ocupacions”, que “nosaltres sí que diem prou a aquests ocupes que no ens deixen 
viure i ens alteren la convivència veïnal”. Han volgut fer una llei a corre-cuita, amb 
grans titulars, això sí, però amb un efecte pràcticament zero, i això també ho saben. 
També saben que difícilment els ajuntaments podrem recollir totes aquestes denúncies 
i que difícilment podrem respondre a totes aquestes peticions de desnonament, perquè 
precisament ens falten molts recursos per poder portar tot això a terme. Ho saben, 
però no importa.  
Però bé, pensem que sí, que es pot fer, perquè així podem fer una nova Llei 
desocupa. Una Llei desocupa a la que nosaltres li diríem també una nova Llei de 
Seguretat Direct. Per què? Perquè bàsicament és el que fan. Deixo un missatge, 
genero por, genero alarma, exagero i llavors ja la tenim. Per això, és el que fan. 
Generar estigma cap a les persones, que es veuen obligades, insisteixo, persones que 
es veuen obligades a ocupar un habitatge perquè no tenen accés a un habitatge digne 
i per generar estigma i conflictivitat. Els estan dient a les comunitats de veïns que 
efectivament, el fet de tenir a una família ocupant un habitatge als seus edificis, és un 
focus de problemes.  
Nosaltres creiem que aquí està el principal nus d’aquesta moció que presenta Cs. Em 
refereixo a la moció, perquè és veritat, i coincideixo amb en Jordi Sánchez, que 
l’explicació que ha fet és molt diferent al relat que manifesten en la moció.  



Nosaltres reconeixem, i ho hem dit en moltes altres ocasions i moltes vegades, que 
quan hi ha activitats delictives dintre d’un habitatge, sigui quin sigui el títol habilitant, 
s’ha d’intervenir i s’ha d’intervenir amb contundència, des de la seguretat. Si hi ha una 
activitat delinqüencial, s’hi intervé des de la seguretat, perquè hi ha un problema de 
seguretat. No és un problema d’habitatge, és un problema de seguretat. Hem vist com 
els Mossos d’Esquadra, quan finalment han tingut els recursos necessaris per poder 
intervenir, han tingut també la col·laboració de les Policies Locals i la col·laboració dels 
ajuntaments i han pogut intervenir i desmantellar la situació. Això ha passat aquí, ho 
hem vist, i des de l’Ajuntament i des de la Policia Local, s’ha treballat conjuntament 
amb els Mossos d’Esquadra, per a això. Llavors, potser, el que hem de fer és una llei o 
uns pressupostos, que dotin de més recursos als Mossos d’Esquadra, perquè puguin 
actuar ràpidament, en aquestes situacions i els ajuntaments ens posem i ens posarem 
al seu costat.  
Per altra banda, les dades dels Mossos d’Esquadra diuen que les ocupacions des del 
2019 estan baixant, però el problema és que hi ha ocupacions i no és que no hi ha 
habitatges, és que hi ha ocupacions. Per què hi ha ocupacions? Hi ha ocupacions 
perquè no hi ha suficient parc públic de lloguer social per poder adaptar el lloguer  a 
les necessitats de la gent. Hi ha ocupacions perquè el preu del lloguer s’ha disparat i 
no hi ha una voluntat de regular-ho i impedir que segueixi pujant i expulsant els veïns 
de casa seva. Són moltes i molts els veïns que han anat a veure a l’Ajuntament, dient 
que l’habitatge era molt car. Hi ha ocupacions perquè tampoc es vol intervenir en la 
regulació de les hipoteques i no es pot intervenir en que els bancs pugin 250 euros de 
cop, mentre els bancs tenen uns beneficis milionaris. Per què hi ha ocupacions? 
Perquè les meses d’emergència tenen mesos i mesos d’espera i tenen a milers de 
famílies que passen mesos i mesos en pensions, en habitatges compartits, molts d’ells 
fora de casa i lluny del seus barris. Per això, hi ha ocupacions.  
Us dono unes quantes dades, a nivell de Montcada. En els cots d’emergència de 
l’habitatge, des de la regidoria de Serveis Socials de l’Ajuntament, del que serien 
urgències temporals, ja portem 27.000 euros, de famílies que han estat desnonades i 
les hem hagut d’allotjar perquè, lògicament, no les deixarem al carrer. Des de 
l’Ajuntament, també s’ha fet una tasca preventiva, en què moltes famílies que tenen un 
pis amb títol habilitant el perdin, perquè no es poden fer càrrec del cost de la seva 
vivenda. Aquí també, per evitar aquesta desocupació d’aquestes famílies, l’Ajuntament 
ha invertit, de moment fins el dia d’avui, 120.000 euros. Dir també, que aquest any 
s’han tramitat 31 expedients de mesa d’emergència, que són de gent que ha anat a 
viure a un pis d’emergència de l’habitatge. Dir també, que des de l’Ajuntament ja 
estem treballant i portem treballant en la compra de pisos de tanteig i retracte. 
Precisament, per poder donar resposta a les necessitats de la gent, gestionem una 
bossa de 40 pisos aproximadament. Per tant, el que vull que quedi clar, és que si 
desnonen a una família i desnonen a algú d’un pis ocupat a instàncies de l’Ajuntament, 
que és el que vol Cs que fem, haurà de tornar a ocupar, perquè on anirà a viure? Els 
deixarem al carrer? O espereu de nou que sigui l’Ajuntament que es faci càrrec de tots 
aquest allotjaments, que com he dit, ja el cost és d’uns 25.000 euros? I si ara 
comencem a desocupar, lògicament, serà més.  
La Generalitat de Catalunya és la responsable, com bé sabeu, de les polítiques 
d’habitatge. Què s’oferirà a aquestes famílies desnonades? No s’està oferint cap altra 
alternativa. Per tant, què els queda? Una altra vegada infrahabitatges, viure a locals, 
amb drames, que ja sabem totes aquestes situacions com estan, no? Però tornem a 
posar de nou el focus en les persones que ocupen i no en els grans tenidors. Si no, 
amb aquesta llei que volem fer, el que es farà és fer-los el favor als grans tenidors de 
fer la seva feina, perquè ja existeix una llei en la què ells poden i han, si volen i ho 
consideren, poden desnonar.  
També tenim una altra llei estatal que està pendent, que és la Llei Estatal d’Habitatge, 
que és una de les coses que s’hauria de fer i s’hauria de regular els lloguers, de 
manera que garanteixi una alternativa per a les famílies en situació de vulnerabilitat, 



però tampoc surt. Tampoc tira cap endavant. És una llei que no surt, està aturada i 
està parada, perquè el Partit Socialista no hi creu gaire. Per tant, aquesta llei de la que 
parleu, per nosaltres no és una bona notícia, és una mala notícia per Catalunya, en 
definitiva pels ajuntaments, ja que el que esteu fent és enviar-nos unes 
responsabilitats que no ens pertoquen. El que esteu fent és posar-nos en una situació 
molt complicada amb els nostres veïns i veïnes. Precisament, el que nosaltres hem de 
fer és acompanyar en aquesta situació de vulnerabilitat a les famílies. Qui hagi de 
desocupar que ho faci, que seria el propietari en aquest cas, els grans tenidors. Per 
tant, la resposta al problema de la desocupació és més habitatge social, més habitatge 
d’emergència i sobretot menys pisos buits. Fem una votació diferencial. En el primer 
punt fem abstenció, en el punt 2 en contra, en contra i en l’últim punt votarem a favor.  
 

La Sra. del Pino intervé: Bé, breument. Entenc el posicionament d’alguns grups 
municipals, però s’ha d’entendre que tant el PSC-CP, com ERC-AM, inclús alguns 
grups municipals introduint algunes modificacions, van votar a favor en el Parlament. 
Potser s’haurien de posar d’acord en la mateixa línia, perquè al final veus que en un 
lloc es vota una cosa i en un altre lloc es vota una altra cosa, essent tot el mateix i el 
mateix partit. Al marge d’això, que cadascú és lliure i pot votar el que consideri oportú, 
faltaria més. 
Diuen que es tracta d’una mesura electoralista, home si hem de mesurar l’impacte 
electoral que pot suposar una llei descafeïnada, al cap i a la fi, i que afecta només al 
30% de les ocupacions, perquè els altres exemples són els que s’ha referit la regidora 
Segòvia, de la família vulnerable, és refereix simplement al 30% de les ocupacions 
d’avui en dia.  
Que les ocupacions estan baixant? Això és com els preus. Arriba un moment que 
s’ocupen tant, que ja no queda res més per ocupar. Està clar. Ens haurem d’inventar 
llocs que es puguin ocupar perquè segueixin augmentant.  
Nosaltres no estigmatitzem a ningú, ja ho hem dit. El 30% de les ocupacions que hi ha 
avui en dia es refereixen a ocupacions que tenen la base en un element criminal. Per 
tant, contravenint el que diu l’article 544 de la Llei d’enjudiciament criminal, nosaltres 
hem presentat aquesta moció, però també vam presentar una altra moció en el mateix 
sentit de l’ocupació, que curiosament va ser còpia i enganxa, canviant els logos i 
demés, dels Socialistes que la van presentar, però que allà els semblava bé i ara els 
sembla malament. Ho entenem, no passa res. Tots tenim dret a canviar d’opinió, avui 
m’agrada la pluja i demà m’agrada el sol. És així, pot passar també.  
Fer-li el treball, com ha dit la senyora Jèssica Segòvia als grans tenidors..., clar, és que 
allà hi ha una cosa que diu la llei, i és que quan es fa el desnonament, et quedes amb 
la vivenda d’un gran tenidor, set anys. No sé jo si compensa estalviar-se uns euros per 
un procediment de llançament en el jutjat, i perds una vivenda durant 7 anys, que la 
dediques a emergència de l’habitatge. Llavors, entenem que és una bona mesura que 
pot tenir l’Ajuntament. No significa que l’Ajuntament vingui aquí i es dediqui a iniciar 
procediments de llançament. Com a exemple, el tenim aquí. Estem a la sala de plens. 
Tots hem hagut de fer servir una escala per venir aquí. A què sí? A que alguns no 
saben que tenim un ascensor? El tenim. El podem fer servir? Si és necessari, allà el 
tenim, però tots hem pujat per l’escala. El mateix passa amb aquesta moció. Podríem 
tenir la forma de desenvolupar-la i fer-la bé, i fer-la servir en casos extremadament 
greus, que provoquin en aquest cas alteracions en la convivència. Hi ha casos que 
s’han donat en aquest municipi de plantacions de marihuana, d’uns que es dediquen a 
vendre contractes de no sé què, i van passant això, com el que hereta qualsevol altra 
cosa. Això passa. S’ha de dir a la ciutadania que no ho fem perquè estem en contra 
per estigmatitzar a la gent, o estem en contra perquè estem en contra de certes 
persones que es dediquen a fer aquestes activitats. S’hauria de distingir una mica.  
Per tant, entenc que estem en eleccions d’aquí poc, però a l’electorat se li ha de dir 
que l’Ajuntament està per protegir-lo, perquè és la primera administració. L’Ajuntament 
arriba primer a qualsevol lloc, arriba primer a atendre els ciutadans. Què li diem a 



aquests veïns quan ens vinguin a reclamar i digui que el veí està dia sí, dia també, 
pujant gent a comprar marihuana i comprant de tot? Què li podem dir a això? Miri, 
parlarem amb el govern central, del que som part, i no hem fet res al respecte per 
regular-ho, i li direm que quan el Sr. Sánchez i la resta de ministres es dediquin a 
legislar, nosaltres ho aplicarem. Que ens donin diners i altres coses, però mentrestant, 
aquesta gent seguirà patint.  Res més.  
 
La Sra. Segovia intervé: Molt ràpid. Pel que fa al tema de que ens podem quedar amb 
els pisos durant set anys, dir que, per què no ho podem negociar? Portem al poder vuit 
anys intentant negociar amb els grans tenidors, que les vivendes ocupades o buides, 
ens les cedeixin per nosaltres poder-les posar en emergència, i no hi ha manera. Ara 
sí, amb aquesta llei sí s’ha de fer. Quan parlem de protegir, nosaltres hem dit, i ho 
torno a repetir, que si hi ha delinqüència, si hi ha tràfic, com vostè ha dit i ha 
manifestat, hem d’actuar des de la seguretat, amb Mossos d’Esquadra i Policia Local, 
però també hem de tenir en compte que hi ha moltes persones que també hem de 
protegir, que són les persones que estan en situació de vulnerabilitat i que han 
d’ocupar per necessitat, perquè si no, estarien vivint sota un pont.  
 

La Sra. del Pino indica: Ni jo la convenceré a ella, ni ella em convencerà a mi, això és 
així. 
 
La Sra. Alcaldessa conclou: Crec que són posicionaments antagònics, i per tant, no 
ens convencerem uns als altres.     
 
Vista la moció presentada pel grup municipal Cs, el text de la qual és el següent: 
 
“Les ocupacions són un exemple de com no només el propietari sinó també els veïns 
es converteixen en víctimes dels okupes en patir danys als seus edificis i en alguns 
casos danys personals molt greus. Per aquest motiu, cal aplicar totes les eines legals 
a l'abast de l'administració per lluitar contra l'ocupació però també calen reformes 
normatives que permetin més eficàcia i rapidesa per desallotjar i recuperar pels seus 
propietaris legítims les propietats ocupades. 
 
Dimecres dia 8 de febrer del 2023 el Parlament de Catalunya ha aprovat amb els vots 
de Junts, ERC, PSC i Cs (PP i Vox s'han abstingut i CUP i ECP han votat en contra) 
una llei antiocupacions on es faculta els ajuntaments a promoure desallotjaments 
davant d'ocupacions conflictives quan els propietaris no iniciïn les accions de 
desallotjament requerides per l'administració competent en un termini de 30 dies i 
l'habitatge es trobe ocupat sense el títol habilitant i d'aquesta situació s'hagi derivat 
una alteració de la convivència, del ordre públic o posi en perill la seguretat o la 
integritat de l’immoble. La llei es centra en donar instruments als municipis per actuar 
contra ocupacions quan els propietaris es desentenen de les seves propietats i no 
exerciten les accions necessàries per desallotjar. 
 
Tot i aquesta nova llei, la normativa actual per lluitar contra les ocupacions il·legals 
d'immobles és un fracàs. L'any 2018 es va dur a terme una mínima reforma legal amb 
la Llei 5/2018, de 11 de juny, de modificació de la Llei d'Enjudiciament Civil. Va ser una 
reforma mínima perquè la proposició de llei primigènia preveia crear un judici verbal de 
desnonament per ocupació il·legal d'habitatge sumari amb mesures cautelars i això no 
es va fer. 
 
Aquesta norma ha estat reclamada per molts municipis catalans com Sabadell, 
Terrassa, Rubí, Mataró, Martorell, Vilanova i Geltrú, Granollers, Mollet del Vallès i 
Vilafranca del Penedès. 
 



Actualment, la legislació no permet que les comunitats de propietaris siguin 
legitimàries indirectes per substitució del propietari perquè exerceixin les accions de 
defensa de la propietat que corresponen al propietari si el propietari no les exerceix. 
Per això cal promoure reformes legals per defensar la propietat privada, garantir la 
convivència i la seguretat, i lluitar contra l'ocupació d'immobles facultant les comunitats 
de propietaris perquè en el cas que, requerit el propietari i si aquest no actua , que 
l'Ajuntament pugui exercitar accions judicials que comportin el desallotjament immediat 
de l'immoble i així evitar que pateixin danys als seus immobles i danys personals. 
 
Sens dubte, també cal un major control i seguiment policial amb una unitat dedicada al 
greu problema que generen les ocupacions milloraria la situació de la nostra ciutat. 
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de Ciutadans proposa adoptar els següents 
acords: 
 
PRIMER. Que, sota el marc legal de la llei d'adopció de mesures urgents davant la 
inactivitat de la propietat en cas d'ocupació il·legal d'habitatges amb alteració de la 
convivència veïnal, aprovada el passat 18 de febrer , l'Ajuntament apliqui les accions 
pertinents per desallotjar els immobles ocupats que generin alteració de la 
convivència, de l'ordre públic o posi en perill la seguretat o la integritat de l'immoble. 
 
SEGON. Crear una Oficina Antiocupació. 
 
TERCER. Crear una unitat de la Policia Local destinada a la prevenció, control i 
seguiment dels immobles ocupats o susceptibles d'ocupació. 
 
QUART. Donar compliment a la Llei del Patrimoni de les Administracions Públiques, 
continuï aplicant les accions pertinents per recuperar d'ofici la possessió dels 
immobles ocupats que siguin de la seva propietat.” 
 
 
El Ple acorda  NO APROVAR-LA, amb el vot en contra dels membres dels grups 
municipals PSC-CP i ERC, i el vot en contra dels apartats Segon i Tercer del grup 
ECPMIR; amb l’abstenció del grup ECPMIR a l’apartat Primer; i amb el vot a favor dels 
membres del grup ECPMIR a l’apartat Quart i el vot a favor de la moció dels membres 
del grup Cs. 
 

7.2 MOCIÓ EN SUPORT A LES VÍCTIMES DEL COVID19 PERSISTENT. 
 
La Sra. Alcaldessa expressa: Fa uns mesos una veïna es va posar en contacte amb mi 
per un altre tema i em va comentar que estava en una situació de salut una mica 
delicada, que ho estava passant malament, que tenia Covid-19 persistent i va demanar 
si des de l’Ajuntament podíem fer alguna iniciativa o alguna moció, per donar suport a 
aquest col·lectiu de persones, que n’hi ha moltes, i moltes a la nostra ciutat, que 
pateixen aquest Covid-19 persistent. Per tant, evidentment, de seguida li vaig dir que 
sí, que si ens portava un esborrany o un text no teníem cap problema en posicionar-
nos com a institució, en suport a aquestes víctimes de Covid-19 persistent.  
Ara acabo de caure en que faltaria un onzè punt, que seria donar trasllat a les 
administracions competents, perquè això no interpel·la a l’Ajuntament, aquí no ho 
podem fer, però sí que podem donar trasllat d’aquesta moció tant a CatSalud, com a 
l’ICS, com a la Conselleria de Salut i a les administracions que considerem oportunes.  
 
La Sra. Sempere presenta la moció: Almenys un 10% de les persones que  han patit 
una infecció per Sars Covid 2 pateixen Covid-19 persistent i es senten oblidades, vivint 



amb seqüeles que marquen per a tota la vida, mentre la societat va eliminant el record 
de la pandèmia de la memòria col·lectiva a mesura que passen els anys. Una de les 
demandes més sol·licitades pels col·lectius d’afectats és que existeixi un registre real 
de pacients, i que es destinin recursos i investigació, ja que darrera d’aquesta nova 
malaltia existeix la incomprensió i el dubte de no saber si es podrà curar o si les 
persones acabaran essent malalts crònics. Tant els afectats, com la societat mèdica i 
l’Organització Mundial de la Salut, sol·liciten que es consideri el Covid-19 persistent 
com a una nova malaltia que sigui atesa amb els recursos  necessaris, pel Sistema 
Sanitari actual. Des d’ECPMIR ens sumem a les peticions del col·lectiu afectat pel 
Covid-19 persistent i defensem que un sistema públic sanitari de qualitat com el 
nostre, sigui capaç de diagnosticar, tractar i investigar malalties emergents com el 
Covid-19 persistent. Que així mateix el sistema sigui capaç de millorar les taxes de 
vacunació, de realitzar un diagnòstic diferencial, així com establir protocols d’atenció 
compartits i adaptats a la realitat assistencial dels pacients afectats per aquesta 
malaltia, tant des de l’Atenció Primària, com des de l’hospitalària i comunitària, que 
també han d’implicar-se en els tractaments integrals d’aquesta nova afecció sanitària 
que pateix una part de la població. 
 
El Sr. Romero intervé: Després de la devastadora i desoladora petjada que ens ha 
deixat el letal virus Covid-19 amb milers de morts a nivell mundial i un desastre, que ha 
ocasionat tant a nivell social, com econòmic, irromp en tota la població una nova 
malaltia o afecció denominada Covid-19 persistent o situació post Covid-19.  
Es defineix com a Covid-19 persistent al conjunt de símptomes que poden 
experimentar-se a mitjà o llarg termini, un cop ha passat la fase aguda de la Covid-19. 
Tot i que la majoria de persones es recuperen del tot de la malaltia inicial, 
l’Organització Mundial de la Salud estima que entre el 10% i el 20% dels afectats 
experimenta una sèrie d’efectes prolongats que persisteixen, en alguns casos des de 
la Covid-19 inicial, en altres casos apareixen més tard o simplement es manifesten de 
manera intermitent. Sorprenentment, alguns pacients amb aquesta patologia havien 
patit un Covid-19 lleu o inclús de manera asimptomàtica. A l’inici de la pandèmia i per 
manca d’experiència front la malaltia, no es coneixia bé aquesta afecció, cosa que va 
portar a alguns pacients afectats a sentir-se desatesos. De fet, avui en dia, hi ha gent 
que encara la confon, no la identifica com a situació de post Covid-19 o inclús en 
desconeix la seva existència. En el present, la OMS reconeix aquesta malaltia i 
recomana denominar-la “condició post Covid-19”. El motiu d’aquesta denominació és 
que no se li atribueix una causalitat, ni duració, només es presenta un cop passada la 
infecció Covid-19. Per poder abordar aquesta afecció és important conèixer-la.  
Són més de 50 símptomes associats els que es poden incloure en la simptomatologia 
del Covid-19 persistent, i que poden manifestar-se aleatòriament en el pacient. Els 
més freqüents són: Fatiga, mal de cap i dolors musculars, dificultats per respirar i 
disfuncions cognitives com confusió, pèrdua de memòria o manca de concentració i 
claredat mental. Igualment, es poden produir alteracions psicològiques com ansietat o 
depressió. És important comentar que la condició post Covid-19 és una entitat diferent 
al que podríem denominar les seqüeles del Covid-19.   
Es tenen en compte diverses hipòtesis en els mecanismes que desencadenen la 
condició post Covid-19:  
- La persistència del virus en l’organisme, que podria causar una infecció latent o 
crònica. Existeixen antecedents com la hepatitis C,  la poliomielitis o  l’èvola.  
- Una resposta inflamatòria tardana com una tempesta inflamatòria o una tempesta de 
citosines.  
- L’existència d’anticossos que alteren la funció immunològica.  
En l’actualitat no existeix un tractament farmacològic, específic, curatiu per aquesta 
afecció. En cas de sospita de la malaltia, és necessari sol·licitar atenció mèdica per 
confirmar el diagnòstic i iniciar el tractament més adient per pal·liar els símptomes, que 
poden presentar-se de forma molt variada, com he comentat anteriorment.  



Amb totes aquestes dades i un cop reconeguda la situació post Covid-19 o Covid-19 
persistent, des de Ciutadans entenem que és molt important conscienciar al personal 
sanitari en la identificació de l’afecció fent un correcte diagnòstic diferencial amb altres 
malalties o patologies que presenten símptomes similars. Això permetrà fer una 
codificació i un registre de la malaltia, ajudant a la integració i coordinació entre 
l’Atenció Primària i la medicina hospitalària. Pensem que el personal sanitari ben 
instruït,  preparat i amb els mitjans adequats,  pot dur a terme un diagnòstic correcte, 
sense duplicitat de proves diagnòstiques, amb l’estalvi de la despesa sanitària que 
comporta, afavorint que el tractament sigui més apropiat a la patologia que pateix el 
pacient. El nostre vot serà a favor.  
 
La Sra. Borràs, regidora del grup municipal ERC-AM, expressa: Ja us avanço que el 
vot d’Esquerra Republicana serà a favor, perquè considerem del tot necessari buscar 
solucions al problema que molta gent està patint, igual que la senyora Vicky, i que 
estan afectats per la Covid-19 persistent. No solament és la part física, sinó que moltes 
vegades es tradueix en una disminució important,  quant a la qualitat de vida, que pot 
arribar a afectar a les relacions personals, familiars i laborals, de qui ho pateix. Com ja 
s’ha dit, a dia d’avui encara no existeix un tractament específic i la unitat Covid-19 
persistent reclama més recerca en aquest camp, per respondre tots els interrogants 
que presenta aquest síndrome. A Catalunya s’han diagnosticat més de 10.000 
persones amb aquesta malaltia, que ja s’identifica millor, però no hi ha la medicació, ni 
el tractament unificat i l’atenció es centra en ajudar als afectats a gestionar-ne els 
símptomes. Per això, tant professionals com afectats, demanen que s’obrin noves 
línies d’investigació que permetin definir la Covid-19 persistent, per tractar-la i prevenir-
ne les seqüeles. Es demana també una atenció integral d’aquests pacients, alhora que 
es considera essencial la coordinació entre centres d’Atenció Primària, hospitals i 
altres centres sanitaris, per a un millor abordatge. Llegia una noticia molt recent, que 
deia que el món sanitari s’està adonant que el Covid-19 persistent existeix, que serà 
un problema de salut pública en un futur recent i que encara ens queda molt camí per 
conèixer i per avançar. El nostre vot serà a favor.  
 
La Sra. Alcalà manifesta: Encara no se sap quants pacients de Covid-19 persistent hi 
ha en realitat. Seguint la definició de l’OMS, en tindrien el 9% dels que s’han infectat al 
món. Traslladat a Catalunya serien unes 240.000 persones, segons l’Institut de Salut 
Global,  de les quals entre el 20 i 30% tindrien limitació funcional, que vol dir que tenen 
dificultats per fer les seves activitats quotidianes. Però no existeix, per ara, cap 
tractament específic per a aquesta malaltia. La Covid-19 persistent es va detectar al 
poc temps de la primera onada de la malaltia, el 2020, però no va ser fins el passat 
mes d’octubre del 2022 que l’OMS va consensuar una definició. És un pas important, 
perquè ara ja sabem que parlem del mateix i no barregem persones amb seqüeles de 
Covid-19 greu i persones amb Covid-19 persistent i així es pot conèixer la prevalença 
real.  
Però deixem-nos de dades i parlem de les persones. Persones com la Sílvia, a qui la 
veu li va i li ve segons el dia, pateix esgotament crònic i sovint té conjuntivitis. “Quan 
portes 23 mesos amb símptomes, desgasta. Cada vegada que penses que surts del 
pou tornes a caure en un altre pou.” Parlem de la Cristina, que té problemes de 
concentració o mal al pit. Uns símptomes que van apareixent i desapareixent segons 
el dia. “Et costa tenir relacions, quedar, parlar, perquè tot és molt cansat. Si estic amb 
molta gent parlant alhora, després em trobo malament.” I de la Vicky. En el seu cas va 
a brots, depèn del dia. “La meva vida es va trencar quan em vaig contagiar. Abans 
portava un negoci amb la meva família, ara ja no. Hi ha dies que no em puc aixecar del 
llit. És com si tingués 90 anys, tinc la sensació que he envellit de cop. Em vaig oblidar 
de les taules de multiplicar, les vaig reapendre, però les he tornat a oblidar. Sóc 
comptable, no pot ser”. Parlem de l’Òscar, que ha passat de córrer una mitja marató 



en una hora i 32 minuts a tenir dificultats per pujar al terrat de casa seva i diu que la 
fatiga és un dels símptomes més incapacitant.  
En resum, febrades continuades, fatiga crònica, dolors o problemes de concentració 
son alguns dels efectes de la Covid-19 persistent que, segons les dades oficials, 
pateixen una quarta part de les persones que han passat la malaltia, al llarg dels últims 
tres anys de pandèmia. Els afectats se senten sols i abandonats. El col·lectiu denuncia 
l’escepticisme d’alguns metges i l’oblit de les administracions, després de tres anys de 
pandèmia. Hem de fer veure a la societat que el seu problema és real, i les baixes 
mèdiques, són a més a més, un altre problema afegit. La definició de l’OMS ha estat 
un pas important, perquè sense uns criteris bens clars no hi pot haver un bon 
diagnòstic i és més difícil atacar els símptomes. Alguns estudis comencen a posar llum 
sobre possibles mecanisme del Covid-19 persistent encara desconeguts, i en la 
identificació de factors de risc.  Tot plegat presenta un progrés lent i les persones 
afectades demanen que se segueixi treballant per afrontar els seus problemes i per 
estendre els tractaments i les mesures socials i laborals, que almenys poden alleugerir 
una mica la càrrega del problema. El nostre vot és a favor.  
 
La Sra. Alcaldessa conclou: Gràcies Vicky, d’això es tractava, de visibilitzar una mica 
aquesta nova malaltia tan desconeguda, encara. Jo encoratjo a tots els grups 
municipals a que facin arribar aquesta moció que aprovem avui, als diferents grups de 
Suport Municipal que tenim, per exemple a la Diputació de Barcelona, perquè puguin 
enviar-la a tots i cadascun dels diferents ajuntaments i grups municipals que tenim per 
tota Catalunya, perquè si aconseguim que s’aprovi aquesta moció en altres ciutats i 
que en donin trasllat a les administracions competents, serà positiu. Pel que necessitis 
Vicky aquí estem. Torno a dir, jo crec que estaria bé que els diferents grups municipals 
d’aquest Ajuntament enviéssim aquesta moció a Suport Municipal de la Diputació de 
Barcelona, perquè aquesta moció es pugui expandir com una gota d’oli.  
 
Vista la moció presentada pel grup municipal ECPMIR, el text de la qual és el següent: 
 
“ Segons l’Organització Mundial de la Salut (OMS), la definició de Covid Persistent es 
l’afecció posterior a la COVID-19 es defineix com la malaltia que contrauen persones 
amb antecedents d’infecció probable o confirmada pel SARS-CoV-2, normalment en 
els tres mesos següents a l’inici de la COVID-19, amb símptomes i efectes que duren 
almenys dos mesos i que no es poden atribuir a un diagnòstic alternatiu. Els 
símptomes comuns inclouen, entre d’altres, fatiga, problemes digestius, dificultat per 
respirar, disfunció cognitiva, problemes cardiovasculars, etc. i generalment tenen un 
impacte en l’activitat diària de les persones. Els símptomes poden ser de nova aparició 
després de la recuperació inicial d’un episodi agut de COVID-19 o bé persistir des de 
la fase aguda, i poden fluctuar en el temps. Hi han identificats més de 200 sintomes, 
es poden manifestar a brots o de forma continuada amb recaigudes. 
 
Els casos confirmats de COVID-19 a Catalunya des de l’inici de la pandèmia, segons 
dades del Ministeri de Sanitat de data 16 de desembre, eren 2.670.726. Partint com a 
referència de dades pròpies de Catalunya (COVICAT), que fan una estimació basada 
en la definició de l’OMS i que són inferiors a les dades publicades. Segons diferents 
estudis a nivell nacional i internacional, d’aquestes, entre el 20% i el 30% (depenent de 
la font), de les persones que van contraure la Covid19 tant de forma greu com lleu, 
podrien haver patit limitació funcional.  
 
Aquestes dades contrasten amb els registres de les bases de dades dels sistemes 
d’informació de Catalunya (ex. SISCAT, SIDIAP, PADRIS) i amb les dades aportades 
per altres països, d’una incidència estimada del 10-30% en persones amb COVID-19 
lleu, del 50-70% dels que han requerit hospitalització i el 10-12% d’afectats entre les 
persones vacunades, dades que suggereixen un probable infradiagnòstic de la 



síndrome, tant de les formes més lleus com de les més greus. Si a partir del SISCAT 
s’estimen a Catalunya uns 14.000 casos, aquesta xifra podria ser unes 20 vegades 
inferior a l’estimada segons la literatura i l’estudi en curs del COVICAT. 
 
El desconeixement de la patogènia de la malaltia, la seva heterogeneïtat clínica per 
l’existència de diversos fenotips (neuropsicològic, cardiorespiratori, musculoesquelètic, 
digestiu, o la confluència sistèmica dels anteriors), les dificultats per a un diagnòstic 
diferencial acurat i la falta de protocols d’atenció compartits i adaptats a la realitat 
assistencial, dificulten un model ideal d’atenció. Només hi ha unitat de Covid Persistent 
a Catalunya i es troba a l’Hospital Germans Trias i Pujol (Can Ruti) (creada per la 
Fundació Lluita contra la Sida i les Malalties Infeccioses) i no pot arribar a tota la 
població afectada, a la resta del territori no hi ha circuits assistencials específicament 
treballats per a aquesta situació i no es disposa d’equips multidisciplinaris. 
 
Adjuntem el darrer informe de la situació actual de la Covid Persistent, emès pel 
Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya amb data 20-01-23, fet pel 
conjunt d’experts del Comitè Científic Assessor de la Covid19, el Grup Col·laboratiu 
Multidisciplinari per al seguiment de la Covid i la participació del Col·lectiu d’afectades i 
afectats persistents per la Covid19 de Catalunya on explica la definició de la nova 
infermetat, prevalença, anàlisi de la situació actual, informació a nivell nacional i 
internacional, manca de recursos assistencials disponibles a Catalunya, opinió del 
Col·lectiu d’afectades i afectats persistents per la Covid19 de Catalunya a on pertanyo, 
assajos clínics en curs, algunes àrees d’incertesa, àrees de millora que caldria valorar i 
executar, etc. 
 
Per tot això el Ple de l’Ajuntament de Montcada i Reixac demana: 
 
1.- Incrementar la taxa de vacunació entre grups de població menys vacunats, tant en 
persones amb infecció prèvia com sense infecció prèvia, així com promoure la pauta 
de vacunació completa. 
  
2.- Sensibilitzar els professionals sanitaris per mitjà d’un pla d’acció que millori la 
identificació, el diagnòstic i el registre dels pacients mitjançant una correcta codificació 
(U09.9).  
 
3.- Reforçar el paper central de l’atenció primària, en bona coordinació amb l’atenció 
comunitària, territorial i hospitalària.  
 
4.- Adoptar un abordatge holístic i centrat en la persona, disposant d’equips 
multidisciplinaris («el pacient primer»).  
 
5.- Estandarditzar les visites sobre la base de l’evidència disponible per dur a terme un 
diagnòstic diferencial, avaluar possibles complicacions, objectivar els diferents graus 
d’afectació i evitar la duplicitat de proves o la realització de proves innecessàries. 
Definir criteris clars d’interconsulta des de l’atenció primària a l’hospitalària. 6.- 
Reforçar l’ús d’escales de proves objectives sempre que sigui possible (5-RST, PIM, 
Holter, MoCA…) i fer-ne un monitoratge de l’aplicació.  
 
7.- Millorar i estendre la formació dels professionals implicats en l’atenció dels pacients 
amb COVD-19 persistent en tots els nivells assistencials.  
 
8.- Reforçar i avaluar el seguiment assistencial i l’acompliment dels protocols, i no 
recomanar tractaments sense evidència científica.  
 



9.- Finançar i promoure accions de recerca envers la COVID-19 persistent en totes les 
seves àrees d’incertesa i en tots els territoris, tant epidemiològica, clínica, bàsica i 
terapèutica, com també del seu impacte econòmic. Reforçar l’ús de biobancs per 
permetre estudis longitudinals.  
 
10.- Comptar amb la participació dels col·lectius de pacients o el seus representants 
en els grups de treball i de recerca de la COVID-19 persistent 
 
11.- Donar trasllat d’aquesta Moció a les administracions competents”. 
 
El Ple acorda APROVAR-LA, per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres 
assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 
 

8. PRECS I PREGUNTES  
 
8.1. De la Sra. del Pino: 

Ara que hem comprovat com s’ha alliberat una mica la calçada en el barri de Can Sant 
Joan, ens agradaria que s’alliberessin també les voreres de totes aquelles bicicletes 
que estan amarrades als fanals des de fa més d’un any i que impossibiliten la 
circulació dels veïns i les veïnes. Estan amarrades a les faroles i no permeten passar a 
la gent. Després li diré on exactament.  
 
La Sra. Alcaldessa indica: Sí, si us plau.  
 
8.2. De la Sra. López: 

Potser sóc molt pesada amb aquesta pregunta, però la  veritat és que és força 
lamentable anar a veure un partit al Miquel Poblet i no saber quant temps falta perquè 
acabi el partit, qui guanya, si guanya el local, o si guanyen els visitants.... La veritat és 
que es fa molt difícil de seguir. M’imagino que ja sap el què és, no? El famós marcador 
del Miquel Poblet. Pel que sabem, fa dues setmanes que està disponible i ens 
agradaria saber la data prevista que hi ha pel muntatge o la col·locació d’aquest. 
 
El Sr. Garrido respon: 

L’havíem de rebre i instal·lar-lo amb mitjans municipals, amb l’empresa que tenim 
contractada; però malauradament, no ha pogut ser així, ja que el marcador que hi ha 
actualment té un pes considerable i es necessita un permís especial. No és tan fàcil 
com semblava, i s’ha hagut de contractar a una empresa especialitzada per fer aquest 
canvi de marcador, que la vaig signar abans d’ahir, o sigui, que entenc que a la 
propera Junta de Govern passarà el contracte. O sigui, el cap de setmana després de 
Setmana Santa hauria d’estar instal·lat. És a dir, després de Setmana Santa ja estarà 
instal·lat el marcador.  
 
8.3 Del Sr. Iruela: 

Jo voldria fer un prec. El desembre de 2021 el PSC ja va preguntar sobre la 
problemàtica sobre el fibrociment, conegut popularment com a uralita, al CEIP Mitja 
Costa. El Poliesportiu té goteres des de fa temps, que afecten les plaques d’uralita 
situades al sostre. Afegim que el temps de vida màxim del fibrociment és de 20 o 25 
anys. Com bé sabem, aquesta construcció supera els 40 anys. Cal destacar que 
aquest material és cancerigen. A dia d’avui, ens comuniquen des de l’AFA del col·legi 
que fa temps que intenten posar-se en contacte amb la Generalitat i de moment no hi 
ha hagut resposta. Preguem que l’Ajuntament intercedeixi, perquè almenys agafin el 



telèfon des de la Generalitat, i puguin solucionar aquest problema, que arrosseguen 
des de fa anys.  
 
La Sra. Segovia respon: 

Crec que tinc una molt bona noticia i no entenc com és que a l’AFA no se li ha 
traslladat. A nosaltres sí que ens han dit des del Departament d’Educació que 
retiraran, per fi, el fibrociment tant del Font Freda, que també en té, com del Mitja 
Costa. Però és veritat que en el tema de les reunions, el Departament ha vingut i s’ha 
reunit tant amb la direcció, com amb l’AFA, com amb nosaltres, farà quatre anys. Vam 
tenir una reunió a l’Escola Mitja Costa, i va ser on tant les famílies com nosaltres vam 
reivindicar, els ho vam ensenyar, etc... Probablement, com l’AFA ja no és la que hi 
havia abans, aquesta informació de que nosaltres ja havíem intercedit i ja hi havia 
hagut aquesta reunió, és veritat que fa quatre anys, però sí que s’havia donat. A 
nosaltres ens han dit que aquest estiu es retira el fibrociment dels dos, espero.  
 
8.4. Del Sr. Egea: 

Jo també voldria fer un prec que em traslladen els veïns i veïnes de Terra Nostra, 
sobre la manca de bancs i marquesines a les parades de l’autobús. Un cop finalitzades 
les obres, i amb el recorregut modificat, s’han habilitat noves parades en el barri de 
Terra Nostra. Aquestes noves parades no consten de marquesines, ni de bancs 
perquè els usuaris i les usuàries, en la seva gran majoria persones d’edat  i més 
vulnerables, puguin esperar l’autobús de manera còmoda i segura. Ens demanen que 
sol·licitem, igual ja ho han fet als organismes competents, que instal·lin algun tipus de 
marquesines o bancs mentre es posen les marquesines corresponents.  
 
El Sr. Teixidó respon: 

La gestió de marquesines i parades correspon a la TMB i evidentment, es mira de 
donar el millor servei possible pels ciutadans. Aquestes parades, com vostè ha dit, 
s’acaben d’instal·lar i aquesta gestió depèn també del flux de passatgers, de les 
dimensions de la vorera, etc... De totes formes, pagarem perquè facin un estudi 
intensiu d’afluència de públic, de les superfícies disponibles, i si és possible, posarem 
marquesines i seients.  
 
 
Sense més assumptes a tractar, a tres quarts de vuit del vespre, la presidenta aixeca 
la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
VIST I PLAU        
L'ALCALDESSA      LA SECRETÀRIA GENERAL 
  
 
 
 
 
Sra. Laura Campos Ferrer    Sra. Maria José López Pallarés 


